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رفع فیلترینگ، ابتکار در سیاست خارجی و رسیدگی به مطالبات پرستاری؛

وعده های اول اعضای کابینه
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چند نکته در باب 
وعده های وزرا

حمیــد میرزایی نژاد- صاحب امتیاز    

 وزرای دولــت پزشــکیان 
در نخســتین روز از ورود 
خــود به مرحله اجرا همگی 
وعده هایــی دادند، هرچند 

که مســعود پزشکیان سعی داست در رقابت های 
انتخاباتی از شعار و ارائه وعده های انتخاباتی پرهیز 
کند. روز پنجشــنبه روز وعده های تازه بود. وزیر 
نفت از گران نشدن بنزین گفت، وزیر بهداشت از 
پرداخت فوری مطالبات پرستارانی سخن گفت که 
در هفته های گذشته به تجمع و اعتراض پرداخته 
بودند. وزیر ارتباطات موضوع حساســیت برانگیز 
فیلترینگ را در پاســخ بــه خبرنگاران مورد نظر 
قرار داد و اعلام کرد پیگیری این موضوع از طیق 
اجماع سازی نظرات در دستور کار خواهد بود. وزیر 
صمت موضوع واردات خودرو و وزرای دیگرهم، هر 
یک مباحثی را که رنگ و وبوی وعده در مهمترین 
مطالبات مردم داشت، به نمایش گذاشتند. از این 
رو باید گفت که دولت پزشــکیان نیز بر اســاس 
وعده های روز اول ورود کابینه به اجرا با دولت های 
دیگر فرق چندانی نخواهد داشت. اما دادن شعارها 
تا چه اندازه با توان اجرایی دولت جدید و حیطه 
مسئولیت وزرا در همخوانی نتیجه گراست، سوالی 
اســت که در حال حاضر پاســخ به آن امکانپذیر 
نیســت ودر این ســطور نیز قصد پیشداوری در 
این زمینه نداریم. اما یک مثال برای دولت جدید 
دارم که ممکن اســت تجربه خوبی باشــد. هفته 
گذشــته خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت سیزدهم 
در آخریــن روزهای کاری خود در کابینه اعتراف 
تلخی داشت. او به صراحت اعلام کرد که با حذف 
ارز ترجیحی در سال 1401 مخالف بوده و اصرار 
سازمان برنامه و بودجه وقت، موجب بروز این همه 

نابسامانی بوده است.

     سرمقاله
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بر اساس تورم تولیدکننده بخش معدن در تیر ماه سال 1403؛

 روی خوش نمودار تورم
 به بخش معدن

»شینا انصاری« رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیست شد 

   دریچه
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محمد صالحی- گروه اقتصادی   
رییس کل گمرک کشور آمار واردات مربوط به پنج ماهه 140۳ را اعلام کرد. اما سوال 
اینجاست که چرا محصولات برندهای جهانی خودروساز که به صورت قطعی از گمرک 

ترخیص شدند؛ هنوز پایشان به بازار خودرو نرسیده است؟
به گزارش اقتصادنیوز، واردات خودرو در پنج ماهه 140۳ از کل واردات در سال 140۲ 
پیشــی گرفت اما هنوز خودروهای وارداتی در بازار و همچنین خیابان ها آن طور که 
باید و شــاید آفتابی نشــدند. براســاس اعلام رییس کل گمرک در مجموع »حدود 1۵ 
هزار و ۵00 دســتگاه« انواع »خودروی ســواری« به صورت قطعی از گمرک در سراســر 

کشور ترخیص شده است.
اوایل ســال جاری محمد رضوانی فر اعلام کرد »تیراژ خروج قطعی خودروی ســواری« 
از گمرک حول و حوش »11 هزار و ۲۵0 دستگاه« ثبت شده است. بنابراین با توجه به 
ترخیص خودروی اتفاق افتاده تا پایان مرداد امسال شاهد رشد  نزدیک به ۳۸ درصدی 

در واردات خودرو به کشور هستیم.
با توجه به مدت باقی مانده تا پایان ســال جاری و همچنین روی غلطک افتادن ورود 
محصولات برندهای جهانی خودروســاز به کشــور، آمار ورود و ترخیص با آنچه در سال 
گذشته اتفاق افتاده فاصله بیشتری پیدا می کند. به گزارش اقتصادنیوز، چنانچه تیراژ 
واردات خودرو در سال 140۲ را با سال جاری جمع بزنیم، شاهد ترخیص قطعی حدود 
۲۶ هزار و ۷۵0 دســتگاه انواع محصولات ســواری برندهای بین المللی خواهیم بود. اما 

به رغم این تیراژ هنوز خودروهای وارداتی آن طور که باید و شاید در بازار آفتابی نشده 
اند و شاهد تردد آنها در خیابان ها نیز نیستیم. این طور به نظر می رسد که خودروهای 

وارداتی نامرئی شده اند.
ســوال اینجاســت که چرا محصولات برندهای جهانی خودروســاز که به صورت قطعی 
از گمرک ترخیص شــدند؛ هنوز پایشــان به بازار خودرو نرسیده است؟ براساس بررسی 
خبرنگار اقتصادنیوز، به نظر می رسد دلیل اصلی این مساله را باید در تردید خریداران 
خودروهای وارداتی نســبت به آینده ورود خودرو به کشــور جســت و جو کرد. به رغم 
ثبات نسبی که در اقتصاد کشور اتفاق افتاده، اما صاحبان خودروهای وارداتی همچنان 
با تردید به این ثبات می نگرند و معتقدند طولانی مدت نخواهد بود و بار دیگر شرایط 
اقتصادی کشور نوسانی می شود. از این رو ترجیح می دهند تا خودروی در اختیار خود 
را به بازار عرضه نکرده و در پارکینگ ها نگه دارند. این افراد منتظرند شــکاف قیمتی 
میــان هزینــه ای کــه برای در اختیار گرفتن خودروی مورد نظر خود پرداخت کرده اند 
با قیمت بازاری عمیق تر شود.البته صاحبان خودروهای وارداتی برای این تحلیل خود 
به وعده های مدیران پیشــین صمت نیز اشــاره می کنند. به گزارش اقتصادنیوز، رضا 
فاطمی امین اولین وزیر صمت دولت ســیزدهم وعده ثبت ســفارش ۲00 هزار دستگاه 
انواع خودروی سواری تا پایان خرداد 140۲ داده بود. اما آمارها از ثبت سفارش حول و 
حوش 100 هزار دستگاه حکایت دارد و از این تعداد نیز تنها حول و حوش ۲۶ هزار و 

۷۵0 دستگاه ترخیص شده است.

پای این خودروهای وارداتی به بازار نرسید؛

 محصولاتی که از راه نرسیده غیب شدند

هزینه تامین مواد اولیه درآمد 
شرکت های بورسی را می بلعد؛

شرط صلح درآمدهای 
دلاری با بورس
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بازار ارز و سکه با رای اعتماد به وزرای پیشنهادی دولت 
پزشــکیان با واکنش مثبت معامله گران روبرو شد. از 
نظر آن ها رای اعتماد کامل به دولت، علامت خوبی از 

همراهی حاکمیت با دولت جدید است.
به گزارش اقتصاد ۲4،  یکسری ها تصور می کنند رای به 
عباس عراقچی به معنای این است که سیاست خارجی 
ایران احتمالا در دوره جدید به ســمت روابط متوازن 
بــا دولت های مختلف پیش می رود. چهره دیگر مورد 
بحث بازار عبدالناصر همتی به عنوان وزیر اقتصاد بود. 
در روز چهارشــنبه آقای همتی اعتماد مجلس را مثل 
ســایر وزرا جلــب کرد و بــا 1۹۳ رای موافق به عنوان 
وزیر اقتصاد انتخاب شــد. از آن جایی که همتی قبلا 
در ســمت رئیس کل بانــک مرکزی بوده و الان وزیر 
اقتصاد شــده، معامله گران صحبت ها و سیاست های 
پیشین این وزیر را در بازار دست به دست می کردند.

بحــث اصلی بازار درمورد رونــد قیمت دلار در زمان 
ریاست بانک مرکزی همتی بود. عبدالناصر همتی در 
مرداد 1۳۹۷ و در زمان دوره دوم ریاســت جمهوری 
روحانــی، جایگزین، ولی الله ســیف در بانک مرکزی 
شــد. همتــی قیمت دلار را در حوالــی ۹ تا 10 هزار 

تومان تحویل گرفت و در کمتر دو ماه قیمت دلار در 
مهرماه به 1۹ هزار و ۳۵0 تومان رســید یعنی قیمت 
دلار 100 درصد رشد داشت. در ادامه آذر ۹۷ قیمت 
دلار با کاهش به ۹۶۹0 تومان رسید که ۵0 درصد از 
سقف کاهش داشت. در آن زمان رئیس جمهور آمریکا 
ترامپ بود و برجام را پاره کرد که موجب نوســان در 

بازار ها شد.
در ادامه در سال 1۳۹۹ و اوج گیری کرونا و کم شدن 
درآمــد ایــران از صادرات نفت بــه خاطر پایین بودن 
قیمت نفت و تحریم، قیمت دلار با اوج گیری در مهر 
1۳۹۹ به بالاترین نرخ یعنی ۳۲ هزار تومان رســید. 
بعد از دو ماه قیمت دلار در دی ماه با کاهش به کانال 

۲0 هزار تومان برگشت.
از منظر معامله گران این نوسان قیمت و فاصله سقف 
و کف قیمت دلار در زمان همتی زیاد بود و عبدالناصر 
همتی را با لقب نوسان گیر بزرگ در بازار می شناسند. 
سیاســت همتی برای مدیریت قیمت دلار، مهار اسب 
ســرکش بود. اینطور که قیمت رها می شــد و بانک 
مرکزی با نرخ صرافی ملی نزدیک بازار شروع به فروش 
آبشــاری می کرد و قیمت نزولی می شــد. در این باره 

صحبت های همتی در ماه گذشته در کلاب هاوس در 
بازار دست به دست می شد. همتی نسبت به مدیریت 
نرخ دلار بانک مرکزی در دوره فرزین نقد داشــت و 
گفتــه بود بانک مرکزی مرتب تزریق می کند، قیمت 
هم پایین نمی آید بلکه بالاتر می رود. شما باید دخالت 
آبشاری بکنید یعنی از بالا باید تزریق کنید نه در کف 

قیمت. تزریق در کف فقط رانت ایجاد می کند.
حالا با این تفاسیری که در بازار شکل گرفته و همتی 
وزیر اقتصاد شده اکثر تحلیلگران بازار دوباره می گویند 
که به دوران نوســان قیمت دلار و مهار اســب سرکش 
خــوش آمدید. همتی بــا قیمت دلار ۵۹ هزار تومانی 
بــر صندلی وزارت اقتصاد نشســت حــالا باید ببینم 
سیاســت همتی در وزرات چطور اســت؟در روز رای 
اعتماد وزرای پیشــنهادی دولت پزشــکیان بازار ارز 
و ســکه نوســان رنجی را ســپری کرد و همچنان در 
پشــت خط مقاومت باقی ماند.جدا از بازار داخلی در 
روز سه شــنبه که قیمت انس یک رکورد تاریخی در 
۲۵۳0 دلار به ثبت رساند بعد از آن از سقف با کاهش 
فاصله گرفت و در روز چهارشنبه تا ۲۵04 دلار پایین 
آمد. فعلا در روز چهارشــنبه قیمت انس طلا بین بازه 

۲۵۲0 دلار تا ۲۵04 دلار نوسان داده است.
با کاهش قیمت انس و درجا زدن قیمت دلار، قیمت 
ســکه با گپ منفی در کف کانال 4۲ میلیون شــروع 
کرد. قیمت ســکه در ادامه با یک نوســان رنج در 4۲ 

میلیون و 100 هزار تومان بسته شد.
قیمت طلای آبشده در پله سوم کانال 1۵ میلیون آغاز 
به کار کرد و با افزایش برای ســومین بار پیاپی در ســه 
روز گذشته به سمت مرز مقاومت در پله پنجم کانال 
1۵ میلیون حرکت کرد و در عدم شکســت این مرز 
هتریک کرد و عقب نشســت. با کاهش قیمت انس و 
توقف قیمت طلای آبشده در سطوح فعلی، ارزش ذاتی 
طلا پایین رفت و بالاخره بعد از 10 روز حباب طلای 
آبشــده مثبت شــد.قیمت دلار هم همچنان در پشت 
مرز مقاومت نوســان رنجی داشت. قیمت دلار هرات 
در ۵۸ هزار و 4۵0 تومان بازگشایی کرد و تا ۵۸ هزار 
و ۵10 تومان هم بالا رفت و دوباره عقب نشست و در 
۵۸ هزار و 4۵0 تومان به کار خودش پایان داد.قیمت 
دلار تهران هم روند مشــابهی با دلار هرات داشت، در 
ابتدا در کانال ۵۸ هزار تومان آغاز کرد و تا ۵۹ هزار و 

100 تومان بالا رفت و دوباره برگشت خورد.

قیمــت درهم امــارات با گپ منفی ۲0 تومانی در 1۶ 
هزار و ۷0 تومان شــروع کرد و در نرخ بســته شده روز 

سه شنبه یعنی 1۶ هزار و ۹0 تومان بسته شد.
در بــازار معامله گــران می گفتند که بازار شــنبه و 
یکشــنبه تعطیل اســت و نرخ های فردایی تســویه 
دوشــنبه می خورند. اگر در این تعطیلات نوسانگیر 
وارد بازار شــود، قیمت ها می توانند نوســان رفت و 
برگشتی داشته باشــند.به عقیده معامله گران فنی 
تا ورود پول جدید، نوســان بــازار رنج خواهد بود تا 
آماتور ها را چپ و راست کند. البته آن ها با توجه به 
گپ های ایجاد شــده در چارت، معتقدند که قیمت 
در اعداد بالا یک بدهی دارند و امکان رویت آن اعداد 

در بازار طلا وجود دارد.

نظر معامله گران ارزی نسبت به رای اعتماد وزرا؛

سیاست مهار اسب سرکش ارزی فعال می شود؟

محمد رضا شمسایی شهردار باغستان

آگهی مناقصه عمومیآگهی مناقصه عمومی
شهرداری باغستان در نظر دارد به استناد مجوز شماره 0821 / ش / 1403 
مورخ  1403/05/06شورای اسلامی شهر باغستان نسبت به فراخوان تکمیل 
ساختمان حمل و نقل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت اقدام نماید.

بدینوسیله از اشخاص حقوقی واجد شرایط ) دارا بودن حداقل رتبه 5 در رشته 
ابنیه از سازمان مدیریت و برنامه ریزی ( جهت شرکت در مناقصه دعوت بعمل 

می آید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی 

پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت
) ستاد ( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

شرح مناقصه : 
1.  مبلغ برآورد قرارداد تا سقف: 100/000/000/000 ریال با کلیه کسورات 

قانونی و مالیات برارزش افزوده.
2.سپرده شرکت در مناقصه:   5/000/000/000ریال که به صورت واریز نقدی یا 

ضمانت نامه معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری باغستان می باشد.
3. مهلت خرید اسناد مناقصه از مورخ  1403/06/10شنبه تا پایان وقت اداری 
مورخ 1403/06/14 چهارشنبه و اسناد و مدارک از طریق مراجعه به سامانه 

تدارکات دولت به نشانی www.setadiran.ir قابل دریافت می باشد.

 ) ریال  میلیون  پانزده   ( مبلغ 15/000/000  مناقصه  اسناد  خرید  قیمت   .4 
می باشد که به حساب 0105369696009 بانک ملی شعبه خادم آباد به صورت 
 www.setadiran.ir الکترونیک از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت

یا بصورت حضوری ) اداره درآمد شهرداری ( قابل دریافت می باشد.
5. مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ  1403/06/27روز سه 
شنبه و نحوه تحویل اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک 

دولت می باشد.
6. تاریخ تشکیل کمیسیون معاملات عمده و بازگشایی پاکت ها در تاریخ 

 1403/06/28) روز چهارشنبه(
7. مناقصه گران می بایست اصل فیش واریز نقدی یا ضمانت نامه شرکت در 
مناقصه را به همراه فیش خرید اسناد پیش از پایان مهلت تحویل پیشنهادات یا 

هماهنگی امور قرار دادها به دبیرخانه شهرداری باغستان تحویل نمایند.
8. هزینه چاپ دو نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده مناقصه می باشد.

آدرس : شهریار ، باغستان ، بلوار امام خمینی ) ره ( ،بلوار ولیعصر ) عج ( خیابان 
لاله دوم اصلی ، شهرداری باغستان ، امور قراردادها

baghestan.ir : تلفن 65238006 _ 021 سایت شهرداری
نوبت اول :  03 / 06 / 1403 نوبت دوم : 10 / 06 / 1403

نوبت اول

2     

رییس سازمان برنامه و بودجه:

 افزایش و متنوع سازی
  درآمدهای ارزی 
در دستور کار است

پی سست خانه دار شدن با اسکلت » پی سست خانه دار شدن با اسکلت » بی پولی««
ترسیم سقف های خیالی و تصویرمستاجران پرجمعیتی که  به ترسیم سقف های خیالی و تصویرمستاجران پرجمعیتی که  به 5050 متری ها رضایت می دهند؛ متری ها رضایت می دهند؛

محمد اشرفی اصفهانی: 

وزرا به قول هایی که دادند 
وفادار باشند

ــه  ــدوارم ک ــت: امی ــی گف ــال سیاس ــک فع ی
ــادی در  ــامان اقتص ــاع نابس ــه اوض ــه ب ــا توج ب
ــد  ــکیان بتوانن ــای پزش ــت آق ــور وزرای دول کش
ــه  ــد ب ــا بای ــند. آنه ــان برس ــداف خودش ــه اه ب
ــادار  ــده وف ــردم داده ش ــه م ــه ب ــی ک قول های
باشــند. دولــت بایــد خدمــات خــود را بــه نحــو 
احســن شــروع کنــد. ان شــاالله در ایــن دولــت، 
آینــده خوبــی را شــاهد باشــیم. محمــد اشــرفی 
ــی  ــاق مل ــت وف ــات دول ــاره اقدام ــی درب اصفهان
ــدوارم  ــت: امی ــه، گف ــکیل کابین ــس از تش پ
افــرادی کــه آقــای دکتــر پزشــکیان بــه عنــوان 
اعضــای کابینــه معرفــی کردنــد، افــرادی باشــند 
کــه بــه درد جامعــه بخوردنــد و مشــکلات 
مملکــت را حــل و فصــل کننــد، مــن ســه و چهار 
ــای  ــه در دولت ه ــنهادی را ک ــر از وزرای پیش نف
قبلــی شــناخت داشــتم،  آدم هــا ســالم و خوبــی 
ــدارم.  ــی ن ــناخت خاص ــه ش ــا از بقی ــم ام می دان
نمی توانــم پیــش از اینکــه کار خودشــان را 
شــروع کننــد پیــش داوری کنــم،  ایــن قضــاوت 
ــه  ــدوارم ک ــه داد: امی ــت.وی ادام ــت نیس درس
ــادی در  ــامان اقتص ــاع نابس ــه اوض ــه ب ــا توج ب
ــد  ــکیان بتوانن ــای پزش ــت آق ــور وزرای دول کش

ــند. ــان برس ــداف خودش ــه اه ب
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اقتصاد  ی

نرخ بهره بین بانکی با ثبت رقم ۲۳.۶۹ درصدی در آخرین هفته مردادماه، 
بالاترین رقم از آبان ماه سال گذشته به این سو را ثبت کرد.

به گزارش تجارت نیوز، بانک مرکزی با به روزرسانی بخش نرخ های سود در 
وبسایت رسمی خود، جدیدترین رقم از نرخ بهره بین بانکی را منتشر کرد. 
بر این اســاس نرخ بهره بازار شــبانه با جهشــی که در هفته پایانی مردادماه 
تجربه کرد، به بالاترین سطح خود از آبان ماه سال گذشته به این سو رسید. 
این جهش در حالی رخ داد که میزان تزریق پول بانک مرکزی در بازار باز 

نیز کمترین میزان خود از میانه خردادماه را ثبت کرد.
بررســی جدیدترین گزارش بانک مرکزی از نرخ های بهره بازار پول نشــان 
می دهد که نرخ بهره بین بانکی پس از آنکه در دو هفته اخیر، روندی صعودی 

را طی کرد، این هفته نیز به رشد خود ادامه داد و شاهد افزایشی 0.0۸ واحد 
درصدی در مقایسه با هفته قبل بود.به این ترتیب، میانگین موزون نرخ بهره 
بین بانکی در پایان هفته منتهی به ۳1 مردادماه به ۲۳.۶۹ درصد رســید 
که این رقم، قله 10 ماهه نرخ بهره بازار شبانه محسوب می شود.صعود نرخ 
بهــره بیــن بانکــی در این هفته پس از آن بود که بانک مرکزی از طریق این 
بازار، بخشی از وجوه نقد موردنیاز دو بانک یا موسسه اعتباری غیربانکی را 
تامین کرد. به این ترتیب، این بانک ها هزار و ۲10 میلیارد تومان از طریق 
اعتبارگیری قاعده مند از بانک مرکزی استقراض کردند که این رقم، حدود 
سه هزار و ۶00 میلیارد تومان کمتر از هفته گذشته بود.از سوی دیگر اما 
بانک هــا در همیــن مدت دو هــزار و ۲10 میلیارد تومان از وام های خود از 

بانک مرکزی را در این مدت تسویه کردند و این رقم به منابع بانک مرکزی 
بازگشت.بازار بین بانکی سازوکاری را فراهم می کند که بانک ها می توانند با 
بهره گیری از آن منابع نقدی مورد نیاز خود را با وام گرفتن از دیگر بانک ها 
جــذب کننــد. بانک مرکزی نیز گاهی اوقات با مداخله در این بازار و تامین 
بخشــی از نیاز بانک ها، سیاســت های خود در بازار پول را اجرا می کنند.در 
بازار بین بانکی، بانک هایی که در فعالیت روزمره خود دچار کسری وجوه 
نقد شده اند، مبلغ مورد نیاز خود را از بانک های دیگر قرض می گیرند و این 
قرض را با نرخ بهره ای مشخص که همان نرخ بهره بین بانکی است، به بانک 
قرض دهنده پس می دهند. از آنجا که مدت این استقراض معمولاً یک روزه 

است، به بازار بین بانکی بازار شبانه نیز گفته می شود.

بر اساس تورم تولیدکننده بخش معدن در تیر ماه سال ۱۴۰۳؛

روی خوش نمودار تورم به بخش معدن
بر اســاس آمارهای مرکز آمار ایران، تورم تولیدکننده 
ماهانه بخش معدن در تیر ماه امســال نسبت به خرداد 
ماه تغییری نداشته اما تورم سالانه در این بخش نزولی 

شده است.
به گزارش اکوایران، تورم تولیدکننده یکی از متغیرهایی 
است که نشان می دهد قیمت نهاده های تولید در کارخانه 
و بنگاه های تولیدی چه میزان افزایش داشــته اســت. 
زمانیکــه این تــورم تولیدکننده در یک بخش افزایش 
پیدا می کند یعنی قیمت نهاده های تولید مانند نیروی 
کار و مواد اولیه در آن بخش افزایش یافته است. در نتیجه این افزایش در قیمت نهاده ها، افزایش قیمت در 
محصولات تولید شده کارخانه های آن بخش نیز اتفاق می افتد. لذا می توان گفت حاصل تورم تولیدکننده در 
هر بخشی از اقتصاد در نهایت با یک اختلاف زمانی به قیمت بازاری کالاها منتقل می شود.این اختلاف زمانی 
در بخش های مختلف اقتصاد متفاوت است برای مثال در بخش کشاورزی به دلیل کوتاه بودن زنجیره تولید، 
تورم تولیدکننده با فاصله زمانی بسیار کمی به قیمت های بازاری منتقل و باعث افزایش تورم مصرف کننده 

بخش کشاورزی می شود.
اما برای مثال در بخش صنعت به دلیل پیچیده تر بودن محصولات و طولانی تر بودن زنجیره تولید، فاصله 
زمانی انتقال تورم تولیدکننده به تورم مصرف کننده طولانی تر خواهد بود و ممکن است به چند ماه نیز برسد 
که این مدت در صنایع مختلف نیز متفاوت اســت.به همین دلیل به تورم تولیدکننده در یک اقتصاد، تورم 
پیشران نیز گفته می شود چرا که این تورم نقش پیشران برای تورم مصرف کننده در آن بخش را بازی می کند 

و به طور مستقیم با یک فاصله زمانی بر آن اثر می گذارد.
بخش معدن نیز یکی از مهمترین بخش های اقتصاد است که از این قاعده مستثنا نیست. آمارهای مرکز آمار 
ایران از تورم تولیدکننده بخش معدن در تیرماه سال 140۳ نشان می دهد تورم پیشران ماهانه در این بخش 
نســبت به خردادماه تغییری نداشــته اســت. اما تورم پیشران سالانه و نقطه به نقطه این بخش در تیر امسال 
کاهشی شده است.  مرکز آمار ایران در تازه ترین گزارش خود آماری از تورم تولیدکننده بخش معدن را اعلام 
کرده اســت. براســاس این آمار، تورم تولیدکننده ماهانه بخش معدن در تیر ماه امســال نســبت به خرداد ماه 
بدون تغییر باقیمانده و همچنان در سطح ۳.۶ درصد ایستاده است.با توجه به آمارها تورم تولیدکننده نقطه ای 
و سالانه در بخش معدن با کاهش همراه بوده است. تورم پیشران نقطه به نقطه در خرداد ماه امسال معادل 
۲4.1 درصد بوده که با کاهش به سطح 1۷.۹ درصد در تیر ماه رسیده است. به بیان دیگر قیمت نهاده ها در 

بخش معدن در تیرماه امسال نسبت به تیرماه سال گذشته 1۷.۹ درصد افزایش یافته است.

هزینه تامین مواد اولیه درآمد شرکت های بورسی را می بلعد؛

شرط صلح درآمدهای دلاری با بورس
رجا ابوطالبی- گروه اقتصادی    

باور اکثر فعالان بازار ســرمایه بر این اســت که افزایش 
قیمــت دلار منجر به افزایــش درآمد حاصل از فروش 
در شــرکت های دلاری بورس شــده و در نتیجه قیمت 
سهام آنها افزایش پیدا می کند. اما آیا این گزاره همیشه 

برقرار است؟
به گزارش اقتصاد آنلاین، شرکت های دلاری یا صادرات 
محور بخش بزرگی از بورس ایران را شامل می شوند. این 
شرکت های صادرات محور، عمدتا نمادهای شاخص ساز 
هستند و سهم زیادی در تغییرات تراز شاخص کل بورس دارند. به همین دلیل بررسی عوامل  تاثیرگذار بر افزایش 

و یا کاهش سود این شرکت ها، کل بازار را دربرمی گیرد.
رشد قیمت دلار یعنی کاهش ارزش پول داخلی. این مسئله سبب می شود که شرکت های تولیدکننده داخلی 
نسبت به سایر رقبا دارای مزیت نسبی باشند. چرا که واضحا هزینه هایی مانند حقوق و دستمزد کاهش یافته و 

تولید با قیمت کمتری صورت می گیرد.
اما این تمام ماجرا نیست. شرکت های صادراتی نیز برای تولید نیاز به مواد اولیه دارند که بررسی ها نشان می دهد 
بیش از ۹0 درصد واردات ایران مربوط به همین کالاها و کالاهای سرمایه ای است. پس می توان نتیجه گرفت 
که رشد قیمت دلار سبب کاهش هزینه هایی مانند حقوق و دستمزد خواهد شد، اما بهای تمام شده تولید را 
نیز می تواند افزایش می دهد و افزایش فروش لزوما به معنای افزایش سود نخواهد بود. از سوی دیگر، اکثر بخش 

صادراتی ما کامودیتی محور بوده که شائبه افزایش قیمت متناسب با ارزش افزوده تولید را رد می کند.
در ابتدا باید گفت چون در صورت های مالی شرکت ها افزایش فروش منعکس می شود، برخی افراد آن را عاملی 
مثبت و تاثیرگذار ارزیابی کرده و فشار خرید ناشی از آن سهم سبب افزایش قیمت می شود. اما لازم به ذکر است 
که این هیجانات تخلیه خواهد شد و روال منطقی سهم به افزایش سودآوری شرکت واکنش نشان خواهد داد.

ذکر این نکته ضروری است که عوامل متعددی نظیر نرخ بهره، افزایش عوارض صادرات، بند س تبصره ۶ و انواع 
ریسک های سیستماتیک سبب شد که شاخص های بورسی آن طور که باید رشد نکنند، اما رشد قیمت دلار، 

حداقل در دو سال گذشته، نمی تواند به عنوان پارامتری بنیادی سبب افزایش قیمت ها در بورس ایران شوند.
ریسک های ژئوپلتیک و افزایش خطردرگیری های نظامی نیز که اخیرا در کشور رو به افزایش گذاشته است، از 

مهم ترین عوامل جدایی دلار و شاخص کل هستند زیرا تاثیر کاملا متفاوتی بر این دو شاخص دارند.
 این ریســک ها همانگونه که موجب تقاضا برای دلار و افزایش قیمت آن می شــود، ســرمایه ها را از بازار ســرمایه 

فراری داده و شاخص کل را وارد روند نزولی می کند.

نرخ بهره بین بانکی به بالاترین سطح در ۱۰ ماه اخیر رسید؛

جهش نرخ بهره بازار شبانه در هفته پایانی مرداد

گمرک خبر داد؛

واردات ۳۱ تن شمش طلا در 5 ماهه امسال
طبق اعلام گمرک ایران، واردات شمش طلای استاندارد در ۵ ماهه ابتدایی امسال 

با ثبت رکورد ۳0 تن و ۶۳۳ کیلوگرم به 1.۶ میلیارد دلار رسیده است.
به گزارش بازار، محمد رضوانی فر رئیس کل گمرک ایران گفت: واردات شــمش 
طلای اســتاندارد در ۵ ماهه ابتدایی امســال با ثبت رکورد ۳0 تن و ۶۳۳ کیلوگرم 
به 1.۶ میلیارد دلار رسید که میزان واردات شمش طلا در ۵ ماهه سال گذشته به 
میزان 4 تن و ۲۳۳ کیلوگرم و به ارزش ۲۷4 میلیون دلار بوده است.وی افزود: در 
این مدت ۹۶ درصد از وزن شــمش طلا وارداتی در ســال 140۳ از طریق گمرک 
فرودگاه امام خمینی )ره( وارد و ترخیص شده و گمرکات باشماق، تبریز، مشهد، 
فرودگاه اصفهان، پیرانشهر و یزد از دیگر گمرکاتی بودند که در ۵ ماهه سال جاری 
شمش طلا از این گمرکات وارد و ترخیص شده است.هیئت دولت در آذرماه سال 
1401 مصوب کرد تا تسهیلاتی جهت واردات شمش طلا برقرار شود، پس از این 

مصوبه، واردات شمش طلا به کشور آغاز شد.

کارگران ساختمانی در دست انداز بیمه ای
یک فعال کارگری گفت: سازمان تامین اجتماعی بعضا اقدام به نگارش چند نامه 
دستوری در راستای بازرسی از کارگران ساختمانی کرده است که این اقدام موجب 

قطع بیمه کارگران ساختمانی به صورت سیستمی می شود.
به گزارش ایلنا، رئیس انجمن صنفی کارگران ساختمانی شهرستان بندرگز با بیان 
اینکه طبق برخی از همین بخشنامه ها که در واقع غیر قانونی نگاشته شده اند، تامین 
اجتماعی به بهانه بازرسی از کارگران ساختمانی به صورت سیستمی بیمه آنان را 
قطع می کند و تا بازرسی دوباره انجام نشود بیمه مجددا وصل نمی شود، افزود: بعضا 
بیش از دو ماه زمان می برد که بازرسی از کارگر انجام بگیرد و کارگر تا زمان انجام 
بازرسی و ثبت در سیستم سازمان حق واریز و استفاده از درمان در بیمارستان های 
ملکی را ندارد.روح الله محمدی با درخواســت از نمایندگان مردم اســتان گلستان 
در مجلس برای اینکه به مشــکلات جامعه کارگری اهمیت دهند وجلوی برخی 
بی عدالتی ها را بگیرند، گفت: این اقدام تامین اجتماعی ظلم به کارگر تلقی می شود.

رئیس سابق کانون کارگران ساختمانی استان گلستان همچنین درباره فرم بازرسی 
گفت: فرمی که در زمان بازرسی به کارگران ساختمانی داده می شود دارای گزینه های 
خارج از منطق بوده و زمانی که کارگر به هر دلیل یکی از این گزینه ها را ناخواسته 
یا خواسته علامت می زند، بیمه او قطع می شود.به گفته محمدی؛ انتظار می رود 
که سازمان تامین اجتماعی نظام سهمیه بندی بیمه را یکبار برای همیشه از میان 

بردارد و بازرسی و احراز اشتغال کارگران را به انجمن ها بسپارد.

پیش بینی قیمت خودرو در هفته جاری؛

بازار در رکود خواهد ماند
به گزارش تجارت نیوز، کارشناس بازار خودرو بیان کرد: بازار خودرو همانطور که 
پیش بینی می شد همچنان در رکود بوده و هفته آینده هم قطعاً در رکود خواهد بود. 
عمادالدین جعفری گفت: خودروهای وارداتی توانستند تأثیر خود را در بازار بگذارند 
و این موضوع با همین واردات قطره چکانی ماشین های وارداتی انجام گرفته است. 
خودروهای مونتاژی هم از قیمت ها و حباب های عجیب وغریب داشــتند، فاصله 
گرفتند و شــرکت ها هم به ســمت فروش قســطی، روی آوردند. وی ادامه داد: در 
گذشته قیمت های خودروهای وارداتی که با مدل ۲0۲۳ و ۲0۲4 در سامانه عرضه 
شده بودند، در بازار با قیمت های دو یا سه برابر به فروش می رسیدند، اما در حال 
حاضر قیمت این خودروها به قیمت ســامانه آن ها نزدیک می شــوند و افرادی که 
برای ســرمایه گذاری اقدام به خرید خودرو کرده بودند، به نوعی از ســرمایه گذاری 
خود ناامید هستند. هفته پیش هم طرح فروش ایران خودرو برگزار شد که همگی 
مشاهده کردند چقدر دردسرساز شد. ثبت نام این حجم از افراد نشان از این دارد 

که مردم تا چه حدی به دنبال خودروهایی با قیمت مناسب تر هستند.

 واردات ۹۶۶ میلیون دلاری
 تلفن همراه به کشور طی 5 ماه

گمرک ایران از واردات بیش از 4 میلیون و ۲۲۷ هزار دستگاه گوشی تلفن همراه به 
ارزش ۹۶۶ میلیون دلار به کشور در ۵ ماهه نخست سال جاری خبر داد.

به گزارش ایلنا، گمرک ایران اعلام کرد که در ۵ ماهه ســال جاری 4 میلیون و ۲۲۷ 
هزار و ۸۲ دستگاه گوشی تلفن همراه به شیوه تجاری و مسافری از گمرکات کشور 
ترخیص و وارد کشور شد و ارزش این تعداد گوشی تلفن همراه وارداتی به کشور در ۲ 
رویه تجاری و مسافری ۹۶۶ میلیون و 4۹1 هزار دلار بوده است.بر اساس این گزارش، 
واردات گوشی تلفن همراه به کشور در دو رویه تجاری و مسافری در ۵ ماهه امسال 
از لحاظ تعداد 1۵ درصد و از حیث ارزش 10 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل 
کاهش نشان می دهد و از مجموع گوشی تلفن همراه وارداتی به کشور در این مدت 4 
میلیون و ۹۳ هزار و ۷۷4 دستگاه به ارزش ۸۹4 میلیون دلار به شیوه تجاری و 1۳۳ 
هزار و ۳0۸ دستگاه به ارزش ۷۲ میلیون و 4۹۲ هزار دلار به شیوه مسافری وارد کشور 
شده است.در این مدت واردات گوشی تلفن همراه در رویه تجاری از لحاظ تعداد 1۳ 
درصد و از حیث ارزش ۵ درصد کاهش و در رویه مسافری از لحاظ تعداد 4۳ درصد 
و از حیث ارزش 4۵ درصد کاهش داشته است.آمار واردات گوشی تلفن همراه در این 
مدت شــامل ردیف تعرفه ۸۵1۷1۳۹0 به شــرح گوشی های تلفن همراه هوشمند و 

کد تعرفه ۸۵1۷14۲0 به شرح گوشی تلفن همراه با صفحه کلید غیر لمسی است.

رییس سازمان برنامه و بودجه:

 افزایش و متنوع سازی درآمدهای ارزی 
در دستور کار است

رییــس ســازمان برنامــه و بودجه برای افزایش درآمد ملــی باید به فراتر از مرزها 
بیندیشیم، گفت: باید بخشی از تمرکز خود را بر افزایش و متنوع سازی درآمدهای 

ارزی قرار دهیم.
به گزارش مهر، سید حمید پورمحمدی رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور در 
نشست شورای معاونان و مدیران سازمان که با حضور رؤسای سازمان های مدیریت 
و برنامه ریزی استان ها به صورت مجازی برگزار شد، گفت: شورای معاونان و مدیران 
سازمان متشکل از مدیران ستادی سازمان برنامه و بودجه و مدیران استانی است 
که از این پس، برای تشریح برنامه ها، اولویت ها، برنامه ها و هماهنگ سازی کارها 
تشکیل خواهد شد.رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور افزود: با توجه به ضرورت 
تأمین منابع بودجه امســال به صورت کامل و به موقع، حرکت جدی، هماهنگ و 
پیگیرانه از ســوی معاونت ها و امور تخصصی ســازمان در همکاری با دستگاه های 
اجرایی یک ضرورت است.وی در ادامه با بیان اینکه امروز بازتعریف نقش استان ها 
در پیوند با اقتصاد بین المللی، یک ضرورت است، گفت: لازم است هر استان با توجه 
به ظرفیت ها و منابعی که در اختیار دارد، متولی بررسی و الگوسازی و ارائه راهکار 
برای یکی از مسائل و چالش های اقتصادی کشور شود.پورمحمدی سپس با بیان 
اینکه سازمان برنامه و بودجه باید برای افزایش درآمد ملی به فراتر از مرزها بیندیشد 
و افق های کلان تری را برای فعالیت اقتصاد ایران در نظر بگیرد، گفت: سازمان در دور 
جدید فعالیت خود، باید پا را از چارچوب های مرزی فراتر بگذارد و تمام فرصت های 
نقش آفرینی اقتصاد کشور در سطح منطقه و جهان، به ویژه در ارتباط با کشورهای 
همسایه را شناسایی کرده و آنها را مورد توجه قرار دهد. ما در این دوران باید بخشی 

از تمرکز خود را بر افزایش و متنوع سازی درآمدهای ارزی قرار دهیم.

    گزارش

عصررسانه- احسان پارسا   
 قدرت خرید نیست. طرح های دولتی هم به جیب خالی 
خورده و انباشت تقاضای مستأجران مایوس از خرید را 
روانه بازار اجاره کرده است. مشاوران املاک می گویند 
خانه های نقلی طالب بیشتری دارند و حتی در ماه های 
اخیر مستاجران پرجمعیت نیز در پی آپارتمان های 50 
– 60 متری هستند تا هزینه مسکن را در سبد خانوار تا 
جایی که ممکن اســت کاهش دهند. از آن سو تعهدات 
دولتی برای تامین مســکن ارزان در قالب طرح های 
پرطمطراق هم به نتیجه  نرسیده و  سازوکارهای قانونی 
در بــاب کنترل بازاراجاره  دردی از دردها دوا نمی کند. 
با این حساب بازار پیچیده مسکن، طومار هر چه طرح 
دولتی ست را پیچیده و این کوچه بن بست با درباغ سبز 
دولت ها، نشانی از یک سقف محقر برای فقرا ندارد. چند 
روز قبل یکی از کارشناسان مسکن گفته، از این شرایط 
در آینده به بحران تبدیل خواهد شــد و فقر مســکن 
التهــاب فقر را روی تــن کم درآمدها به حدی خواهد 

رساند که پاسخگویی به آن امکانپذیر نخواهد بود. 
اما این وضعیت در حالی به نقطه تاریک عملکرد دولت ها تبدیل 
شده که هنوز هم دو گروه مهم از صاحبنظران در این زمینه 
توافق ندارند یا اگر هم به توافق می رسند سازوکار مشخصی 
برای رســیدن به آن وجود ندارد. نگاه طیف اول این اســت که 
باید با ارائه تســهیلات، زمین و حمایت های دولتی مشــکل را 
حل کنیم. طیف مقابل این نظریه را رد می کند و با اشــاره به 
وعده هــای دولتــی و روندی که در یکــی- دو دهه اخیر طی 
شده، هرگونه امکان کوچک را در زمینه تحقق ساخت بیش از 
یک میلیون خانه در سال را نشدنی می داند. این نشد در برابر 
اصرار آنان که راه رفته را می آزمایند در تحلیل اولیه دست به 
نظر می رسد، چنانکه کارشناسان قدیمی مسکن هم در این 
باره معتقدند تا ســاختارهای کل اقتصاد در ایران رو به بهبود 
نگذارد هرگونه تلاش دولتی برای ساخت مسکن فقط در حد 
و مرز اندک، خود را نشــان خواهد داد. این مســئله از زبان آنها 
بارها شنیده شده که دولت امکان تامین مالی این مقدار تعهد 
در ســاخت مســکن را عملا ندارد. البته بخشی از صحبت ها و 
نظرهای این طیف درست به نظر می رسد. آخرین تجربه دولتی 
برای ســاخت مســکن را باید در قانون جنجالی  جهش تولید 
مسکن مورد ارزیابی قرار داد، جایی که دولت سیزدهم مکلف 
شــد ســالی یک میلیون مسکن بسازد، که البته این تکلیف با 
تخفیف به ارائه زمین و تسهیلات بانکی ختم شد و این مقدار 

هم در نهایت اجرایی نشد. گرچه دولت سیزدهم در روزهای 
پایانی کار خود ادعا کرده یک میلیون ۹00 هزار واحد مسکن 
ملی در حال ســاخت اســت، اما هیچ ســر و سراغی از این ادعا 
در واقعیت در جغرافیای مشخصی فهرست نشده و حدس و 
گمان بر این اســت که ضریب احتمال تبلیغی بودن این ادعا 
از عملیاتی شــدن ســاخت این تعداد مسکن بیشتر یاشد. در 
همین حال برخی بر این عقیده اند که قیمت مسکن و اجاره بها 
تحت کنترل دولت است و در ماه های اخیر در رکود نشسته و 
ابزارهای قانونی وزارتخانه ها مثمر ثمر واقع شده، موضوعی که 
نه منطقی به نظر می رسد و نه شواهدی دال بر آن وجود دارد. 

چرا هیچ اقدامی در بهبود ساخت مسکن نشد؟   
بیت الله ســتاریان، کارشناس حوزه مسکن و از کهنه کارهای 
این بخش معتقد اســت: »هیچ وقت قیمت مســکن در تهران 
تحت کنترل نبوده اســت. درواقع وضعیت موجود و افزایش 
قیمت مســکن در شــهر تهران کم سابقه یا بی سابقه نیست. 
قیمت مسکن در تهران با همان ضریب افزایشی که همیشه 
داشــته، مســیر تصاعدی خود را طی می کند. قبلا قیمت دو 
برابر می شد و قیمت یک میلیونی می شد، دو میلیون. اکنون 
هم دویست میلیون تومان می شود چهارصد میلیون تومان؛ 
بنابراین بهتر است قبول کنیم که نمودار رشد قیمت مسکن 
بر اساس ضریب همیشگی پیش می رود و هیچ تغییری نکرده 
است. بهتر است تیر پیکان وضعیت را به سمت تصمیم گیران 

و تصمیم سازان بازار مسکن برده و بپرسیم تا کنون چرا هیچ 
اقدامی برای مشکل مسکن انجام نداده اند یا سعی نکرده اند 

در حوزه ساخت مسکن تحول ایجاد کنند.«
اما دولت باید چه سازوکارهایی را برای بهبود شرایط مسکن به 
کار بگیرد؟ اصولا نقش دولت ها در فرایندی توسعه محوربرای 
تامین مسکن کارگران، فقرا و طبقات محروم چیست؟ بیت الله 
ستاریان می گوید: »تنها درمان موجود، انبوه سازی و ساخت 
مســکن در ابعاد بزرگ اســت و هر راهی با جز این، بیراه رفتن 
و فرافکنی مشــکل مســکن است. ما باید کالایی که مورد نیاز 
جامعه اســت را تولید کنیم. اگر این کار را نکنیم باید منتظر 
تصاویری باشیم که خوشایند نیست. خانه اشتراکی، اکنون به 
یک روش رایج بین بسیاری از خانواده های کم بضاعت تبدیل 
شده است. خانه هایی که دو یا حتی سه خانواده را در خود جای 
می دهد و فارغ از مسائل اقتصادی می تواند ده ها پیامد خطرناک 
اجتماعی برای این خانواده ها ایجاد کند. وقتی از فاجعه در بازار 
مســکن حرف می زنیم دقیقا موضوعمان همین است. باید از 
مســئولان پرسید این وضعیت را می بینند؟ یکی از نماد های 
اصلی توسعه فقر در یک جامعه همین وضعیت مسکن است.«

او درباره نقش دولت در مسکن سازی به فرارو می گوید:» اصلا 
ساخت و ساز نباید یک پروسه دولتی باشد. ساخت و ساز در 
همه جای دنیا یک پروژه خصوصی است. اما مشکل این است 
که بخش خصوصی در اقتصاد دولتی ما توان ســاخت ندارد. 

چون ابزار های مالی همگی در دستان بخش دولتی است. هیچ 
ابزار مالی که به تنهایی بتواند پول گرفته و ســرعت چرخش 
اقتصــادی را هــم بالا ببرد در بخش خصوصی نداریم. ما برای 
بهبود وضعیت مســکن به ده ها ابزار مالی نیاز داریم که حتی 
یکی از این ابزار ها در ایران کار نمی کند. برای مثال تسهیلات 
شامل چند درصد مردم می شود؟ نهایتا ۵ درصد از خانواده ها 
از این نوع تسهیلات بهره مند هستند. پس خبری از ابزار های 
مالی، بازار های رسمی، اوراق مشارکت و صندوق های مسکن 
هم نیســت. با این شــرایط از قیمت مسکن نه تعجب کنید نه 

انتظار تغییر داشته باشید.«
البتــه جــای تعجب هم ندارد که با انباشــت تقاضا هر روز به 
تعداد مســتاجران در کشــور افزوده می شود و آمارهای ارائه 
شــده حکایت دارد که در تهران نمی از مردم مســتاجرند. این 
موضوع در حال تغییر ماهیت و کیفیت نیز شــده و گزارش 
رسانه ها در این باره نشان می دهد، نه تنها متقاضیان مسکن از 
دایره خریدار حذف شده اند، بلکه برای پرداخت اجاره بهای یک 
آپارتمان متناسب با تعداد خانوار نیز ناتوانند. گزارش اکوایران 
درباره هدایت ناگزیر خانوارهای پرجمعیت به سوی خانه های 
ریزمتراژ نشــانه اولیه بحران های آتی در بازار اجاره اســت. به 
گفته واسطه  های ملکی، صرف نظر از خواسته و معیارها، تنها 
خواســته اکثریت مســتاجران این است که همچنان بتوانند 
قراداد خود را تمدید یا واحدی را اجاره کنند؛ بنا به آمار بانک 
مرکزی، بیشترین خریدوفروش مسکن نیز در رنج مساحت 
40 تا ۶0 مترمربع است.طبق استاندارد های رایج در طراحی 
و معماری مســکونی، متراژ مناســب خانه برای خانواده های 
بزرگ و حداقل ۵ نفره و بیشــتر، 1۲0 تا 1۵0 مترمربع و 4 
نفــره، ۹0 تــا 1۲0 متره و برای خانوار ۳ نفره، حدود ۷0 تا ۹0 
متر و خانوار های یک الی دو نفره هم حدود ۵0 تا ۷0 مترمربع 
است؛ که بسته به موقعیت جغرافیایی، سطح اقتصادی خانواده، 
و فرهنگ زندگی این متراژ تغییر می کند.این موضوع در ایران 
به دلیل تمکن مالی پایین اکثریت مستاجران مورد توجه قرار 
نمی گیرد، آنطور که برخی از واسطه های ملکی می گویند در 
تابستان امسال، مراجعه کنندگانی داشته اند که با وجود 4 الی ۵ 
نفره بودن خانواده آنها، حاضر به اجاره واحدی با ۵0 مترمربع و 
دارای یک خواب بوده اند.نکته دیگر اینکه، از قدرت رهن کامل 
برای اکثر مســتاجرا کاســته شــده و آنطور که پیداست، بازه 
مستاجران رهن و اجاره برای واحد های ۵0 متری با اجاره ای 
تا حدود ۵ الی ۶ میلیون تومان بیشتر است؛ هر چند خواسته 

آن ها واحدی بزرگ متراژ است.

ترسیم سقف های خیالی و تصویرمستاجران پرجمعیتی که  به 50 متری ها رضایت می دهند؛

پی سست خانه دار شدن با اسکلت »بی پولی«



3شنبه 3 شهریور 1403 | شماره 3710 روزنامه صبح ایرانعصر رسانه

رئیس قوه قضائیه: 

 رای بالا به کابینه
 پشتوانه بسیار خوبی برای دولت شد

رئیــس قــوه قضائیــه در دیدار با رئیس جمهور گفــت: رای مثبت مجلس به وزرای 
پیشنهادی دولت، در بخش هایی بی نظیر و در بخش هایی کم نظیر بود و این نعمت 
بزرگی برای کشور است.به گزارش ایسنا، رئیس قوه قضائیه در دیدار با رئیس جمهور 
گفــت: رای مثبت مجلس به وزرای پیشــنهادی دولــت، در بخش هایی بی نظیر و 
در بخش هایی کم نظیر بود و این نعمت بزرگی برای کشــور است.حجت الاســلام 
والمسلمین غلامحسین اژه ای در این دیدار با تبریک روز پزشک به مسعود پزشکیان، 
برای دولت چهاردهم آرزوی موفقیت کرد.رئیس قوه قضائیه با اشاره به رای اعتماد 
مجلس به تمام وزای کابینه دولت چهاردهم، افزود: اتفاق روز چهارشــنبه مجلس 
در رای مثبت به وزرای پیشنهادی دولت، در بخش هایی بی نظیر و در بخش هایی 
کم نظیر بود و نعمت بزرگی برای کشور است.محسنی اژه ای در ادامه با بیان این که 
»رای بالا به کابینه دولت چهاردهم پشتوانه بسیار خوبی برای دولت شد«، تصریح 
کرد: اتفاق دیروز مجلس آثار داخلی و بیرونی مثبتی برای کشــور دارد.رییس قوه 
قضاییه در پایان تاکید کرد: همانطور که آقای دکتر پزشکیان گفتند اکنون باید دست 

در دست دهیم و مشکلات مردم را در حوزه های مختلف رفع کنیم.

 »شینا انصاری« رئیس سازمان
 حفاظت محیط زیست شد 

مسعود پزشکیان رئیس جمهور با صدور حکمی خانم شینا انصاری را با توجه به مراتب 
شایستگی، تجارب ارزنده مدیریتی و سوابق اجرایی به سمت معاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست منصوب کرد.به گزارش جماران، مسعود پزشکیان 
در حکم انتصاب خانم شــینا انصاری به ســمت معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
حفاظت محیط زیســت تصریح کرده که امید اســت با اتکال به خداوند متعال و در 
چارچوب قانون اساسی، اهداف سند چشم انداز و سیاست های کلی مصوب مقام معظم 
رهبری »مدظله العالی«، با رعایت منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم و تعامل 
با هیئت محترم وزیران در تحقق اهداف دولت و حل مشکلات کشور مجدانه بکوشید.

 »مجید انصاری« معاون حقوقی
 رئیس جمهور پزشکیان شد 

مسعود پزشکیان رئیس جمهوری با صدور حکمی حجت الاسلام والمسلمین مجید 
انصاری را با توجه به مراتب شایستگی، تجارب ارزنده مدیریتی و سوابق اجرایی به سمت 
معاون حقوقی رئیس جمهور منصوب کرد.به گزارش جماران، مسعود پزشکیان در حکم 
انتصاب حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری به سمت معاون حقوقی رئیس جمهور 
تصریح کرده که امید است با اتکال به خداوند متعال و در چارچوب قانون اساسی، اهداف 
سند چشم انداز و سیاست های کلی مصوب مقام معظم رهبری »مدظله العالی«، با رعایت 
منشور اخلاقی کارگزاران دولت چهاردهم و تعامل با هیئت محترم وزیران در تحقق 

اهداف دولت و حل مشکلات کشور مجدانه بکوشید.

پزشکیان: 

 پیشرفت کشور منوط به
 اصلاح و تغییر روش هاست

رئیس جمهور نظارت بر عملکرد بودجه دســتگاه های اجرایی را از جمله وظایف مهم 
سازمان برنامه و بودجه برشمرد و گفت: در دولت چهاردهم قطعاً اجازه داده نخواهد شد 
که بدون پیش بینی منابع مالی لازم و همچنین رعایت اولویت بندی و در نظر گرفتن 

نیاز های ضروری و اساسی مردم، پروژه ای در کشور آغاز شود.
به گزارش میزان، مسعود پزشکیان صبح پنجشنبه در جریان بازدید سر زده از سازمان 
برنامه و بودجه و در جمع رئیس و مدیران ارشد این سازمان که به برپایی یک جلسه 
چهارساعته انجامید، طراحی الگوی بودجه ریزی عملیاتی متناسب با مقتضیات کشور 
و همچنین نظارت بر عملکرد بودجه دستگاه های اجرایی را از جمله وظایف مهم این 
سازمان بر شمرد و افزود: تجربه دوره های گذشته ثابت کرده است که عدم نظارت دقیق 
بر عملکرد بودجه دستگاه های اجرایی به هدر رفت منابع خواهد انجامید و هیچ یک از 
اهداف برنامه های توسعه را محقق نخواهد کرد، ضروری است سازمان برنامه و بودجه 
ضمن تدوین برنامه راهبردی و مشخص نمودن نقش و وظایف مدیران در این زمینه، 
به صورت برخط و لحظه ای بر عملکرد برنامه و بودجه دستگاه های اجرایی نظارت داشته  
باشد تا اعتبارات تخصصی به طور کامل به اهداف معین شده اصابت کند.رئیس جمهور 
با بیان اینکه پراکندگی در مدیریت و اجرای سلیقه ای طرح های توسعه در دوره های 
گذشته موجب شده که امروز شهر ها و استان های کشور با بی نظمی و شلختگی روبه رو 
شــوند، بر لزوم بهره گیری از ظرفیت اســاتید و نخبگان و همچنین توجه به آمایش 
سرزمینی در ترسیم نقشه راه علمی توسعه کشور متناسب با ظرفیت های موجود در 
اســتان ها تأکید کرد و گفت: ســازمان برنامه و بودجه موظف است مزیت استان های 
مختلف کشور به همراه راهکار استفاده بهینه از این مزیت ها در جهت خلق ثروت برای 
کشــور را در قالب برنامه ای برای تصمیم گیری و تصمیم ســازی به دولت ارائه کند.

رئیس جمهور در ادامه حجم انبوه پروژه ای نیمه تمام در کشــور را نشــانه عدم رعایت 
اولویت بندی طرح های عمرانی و زیر بنایی و موجب هدر رفت و استهلاک منابع کشور 
عنوان کرد و با تأکید بر اهتمام دولت چهاردهم نسبت به اتمام این پروژه ها گفت: در 
دولت چهاردهم قطعاً اجازه داده نخواهد شــد که بدون پیش بینی منابع مالی لازم 
و همچنین رعایت اولویت بندی و در نظر گرفتن نیاز های ضروری و اساســی مردم، 
پروژه ای در کشور آغاز شود.رئیس جمهور توسعه و پیشرفت کشور را نیازمند اصلاح 
و تغییر روش ها و کار آمد کردن نظام اجرایی کشور دانست و افزود: سازمان برنامه و 
بودجه به عنوان مغز متفکر دولت وظیفه دارد با استفاده از دانش و تخصص اندیشمندان 
و نخبگان و همچنین تعامل با مراکز علمی برتر دنیا، به روزترین روش ها و برنامه های 
مدیریتی برای توسعه کشور را تدوین و به مدیران دستگاه های اجرایی کشور ارائه کند 

چرا که با شیوه های فعلی مشکلی حل نخواهد شد.

نماینده مجلس:

مجلس پشت دولت است
نماینده مجلس گفت: مجلس با آگاهی کامل و نقدی که به اعضای کابینه داشت نشان 

داد با رای بالا به وزرا می خواهد با دولت همراهی کند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، عبدالوحید فیاضی نماینده مردم شهرستان های نور 
و محمودآباد در مجلس درباره رای اعتماد مجلس به وزرای پیشنهادی دولت چهاردهم 
گفت: در شرایطی که حتی دولت و مجلس با یکدیگر همسو بودند چنین اتفاقی که همه 
وزرای دولت رای اعتماد بگیرند بعید بود، اما الان که دولت و مجلس همســو نیســتند 
این اتفاق افتاد یعنی یک همدلی خوب بین دولت و مجلس برقرار شده است.وی اظهار 
کرد: اقدامی که آقای پزشــکیان برای تشــکیل دولت وفاق ملی کرد با رای مجلس به 
تمامی وزرای پیشنهادی دولت کامل شد و آقای پزشکیان از منظر رفتاری و گفتاری 
مدلی از مشارکت بالای دولت و مجلس را تبیین کرد و مجلس با آگاهی کامل و نقدی 
که به اعضای کابینه داشت نشان داد که می خواهد با دولت همراهی کند.وی ادامه داد: 
اینکه آقای پزشکیان قضیه تاکید رهبری بر انتخاب وزرا را به طور شفاف بیان کرد به 
نظر می رسد که در گذشته به این وضع نبوده یا در بخشی از کابینه بوده، اما وقتی این 
قضیه توســط آقای پزشــکیان مطرح شــد نشان داد که آقای پزشکیان در امور خود با 
ظرفیت قانونی از رهبر انقلاب مشورت می گیرد، چون این مشورت به نفع کشور است 
چراکه نتیجه اش یک اجماع شده تا همه اعضای دولت رای بیاورند لذا گام بعدی گام 
دولت است که باید بردارد و باید کار کند.نماینده مردم شهرستان های نور و محمودآباد 
در مجلس بیان کرد: مجلس پشــت دولت اســت و همکاری های صادقانه خود را آغاز 

کرده است و این امر می تواند امیدبخش باشد.

      خبر کوتاه

روید  اد  

عصررسانه- الهام زادمهر   
 نخســتین روز کاری وزرای کابینه چهاردهم در حالی 
روز پنجشنبه رسماً آغاز شد که ایران با دستورکارهای 
متنوعی رو به روســت. از یکسو سیاست خارجی و 
گشــایش ها در وضعیت تنش منطقه ای و انتخابات 
ایالات متحده پیوسته دشواری را ایجاد کرده و از سوی 
دیگــر معوقات مطالبه مردم در حوزه های اقتصادی و 
اجتماعی. دولت هم در شــرایطی آغاز به کار می کند 
که دست بردن به هر یک از مطالبات مثل کشیدن یک 

اولویت از کمد آقای ووپی است. 
ممکن است با برداشتن یک اولویت، اولویت های دیگر هم از 
این کمد انباشته بیرون بریزند و تداخل در اولویت گذاری دامن 
وزرا و سیاستگذاران را بگیرد. پس بیراه نیست اگر بگوییم یافتن 
نوک مشکلات از این کوه عظیم یخی چندان آسان نیست. کار 
دشوار دولت از کدامیک از اولویت ها و کدامیک از وعده های 
اولیه وزرای کابینه آغاز می شود با اینکه بدانیم کدامیک زودتر 
به نتیجه خواهد رسید هر کدام نیازمند صرف زمان است اما 
آنچه در دو روز گذشته، گذشت نشان داد وزرا در وعده های 
خود تمایل مردمدارانه تری نســبت به دفاعیات در مجلس 
داشته اند. از پیگیری مطالبات پرستاران تا رفع فیلترینگ و 
ریجستری آیفون گرفته تا شروط وزیر خارجه برای گفت و گو 
با غرب یک هدف را دنبال می کنند اما آنچه که بیش از همه 
رخ نمایان کرده نداشــتن نقشه راه مشخصی است که دولت 
باید بر اساس آن چند اولویت مهم را در دستور کار قرار دهد. 
البته بر اســاس شــنیده ها دولت چهاردهم قرار است برنامه و 
اولویت خود را بر اساس برنامه های بالادستی ارائه دهد اما تا 
آن زمان احتمالا یکی از وعده های وزرا برجســته تر خواهد 
شد . روز پنجشنبه هر یک از وزیران به تشخیص خود یکی از 
موضوعات مهم حوزه وزارتی را مورد اشــاره قرار دادند که در 

این گزارش به آنها پرداخته آیم.
وزیر کار: اجرای قانون حمایت از معلولین را    

دنبال می کنیم
احمــد میــدری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اولین روز 
کاری خود به عنوان وزیر با بیان اینکه بسیاری از مراکز نگهداری 
معلولان با کمک خیرین ایجاد شده و مدیریت می شود، گفت: 
یکی از مســائل مهم کشــور در حوزه تحقق عدالت اجتماعی 

اجرای قوانین مرتبط با معلولین است.
وی گفت: منابع لازم بر اساس مصوب مجلس به حوزه معلولین 
تعلق پیدا نکرده و باید تلاش کنیم این موارد به صورت ویژه 
در دستور کار قرار گیرد و محیط خانواده بهترین محل برای 
نگهداری معلولین است و با تأمین منابع و حمایت از خانواده ها 

می توان بسیاری از هزینه ها را کاهش داد.
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی اظهار کرد: قوانین خوبی در 
سال های اخیر برای توسعه عدالت اجتماعی تصویب شده و 

تمرکز بر اجرای دقیق آنها را دنبال می کنیم.
عراقچی: همیشه فضایی برای مشارکت در    

ابتکارات وجود دارد

سیدعباس عراقچی، وزیر امور خارجه جدید ایران، در اولین 
مصاحبه اختصاصی خود پس از کسب رای اعتماد از مجلس 
گفت که وزارت متبوعش بر اساس نقشه راه جامعی که بر اساس 
دانش عمیق او از ژاپن ساخته شده، روابط تهران و توکیو را در 
همه ابعاد تقویت خواهد کرد و با توکیو برای رسیدگی مشترک 

به بحران منطقه همکاری خواهد کرد.
سفیر سابق ایران در ژاپن به کیودو نیوز گفت: من ظرفیت و 
توانایی های ژاپن را می شناسم. ژاپن می تواند در بخش انرژی، 

نفت و اقتصاد ایران جایگاه بیشتری داشته باشد.
وزیــر خارجه ایران با بیان اینکه ایران از شــرکت های ژاپنی 
علاقمند به فعالیت در بخش نفت و انرژی اســتقبال خواهد 
کرد، گفت: ژاپن می تواند به میادین نفتی ایران بازگردد و به 

توسعه تولید نفت خود کمک کند.
وی گفت: گســترش روابط اقتصادی و تجاری ایران و ژاپن 
بــه عنــوان یک انتخاب طبیعی و منطقی مطرح می شــود. 
ما پیش بینی می کنیم که این همکاری در مســیر همکاری 

ثمربخش به شکوفایی ادامه دهد.
عراقچی درباره اولویت های سیاست خارجی ایران در آینده با 
تاکید بر »جایگاه برجسته ژاپن« گفت: دولت جدید توسعه 

روابط با شرق آسیا را هدفی محوری می داند.
وزیر امور خارجه ایران در تشــریح راهبرد خود برای تقویت 
روابط با ژاپن در شرایط تحریم های آمریکا که روابط عادی با 
جهان را مشکل می کند، گفت: در مواجهه با ابهامات جهانی 
و تحولات سریع، گشودن راه های جدید برای همکاری های 

اقتصادی و تجاری ضروری است. 
او گفت: ما باید از موانعی که مانع منافع متقابل می شوند، عبور 
کنیم و نیازهای حیاتی خود را اولویت بندی کنیم. با ارزیابی 
جامع چشم انداز فعلی، می توانیم یک مشارکت سازنده برای 

پیشبرد پیشرفت و رفاه ملت ها ایجاد کنیم.
عراقچی در خصوص ابتکارات ژاپن در ارتباط با روابط تهران 
- واشــنگتن در ســال ۲01۹، گفت: ایران و ژاپن پیوندی را 
ایجاد کرده اند که ویژگی آن دوســتی، درک متقابل، احترام 
و اعتماد اســت. رهبری هر دو ملت از این پایه تزلزل ناپذیر 
قدردانــی می کننــد.او گفت: این امــر ایران و ژاپن را قادر می 
ســازد تا به طور مشــترک به چالش های جهانی و منطقه ای 
با روحیه سازنده و خوش بینی مشترک رسیدگی کنند. من 
می گویم همیشــه فضایی برای مشارکت در ابتکارات وجود 
دارد.وزیــر امور خارجه ایران تصریح کرد: وزارت امور خارجه 
ایران به عنوان گامی تعیین کننده در راستای رفع تحریم های 
اقتصادی ایران و بازگشت آن به روابط تجاری عادی در جامعه 
بین المللی، به دنبال مدیریت تنش ها با واشنگتن و بازسازی 
روابط با کشــورهای اروپایی خواهد بود، اما به شــرط کنار 
گذاشتن "رویکرد خصمانه" آنها و تلاش برای احیای توافق 
هسته ای ۲01۵ و رفع تحریم ها.عراقچی خاطرنشان کرد: در 
سخنرانی سیاست خارجی خود در مجلس شورای اسلامی، 
هدف حساس رفع تحریم ها به ویژه تحریم های یکجانبه را از 
طریــق مذاکــرات جدی، متمرکز و زمان دار و با رعایت اصول 

اساسی ملت مورد تاکید قرار دادم.
عراقچی، یک دیپلمات کهنه کار که به عنوان سفیر در فنلاند 
و اســتونی نیز خدمت کرده اســت، به عنوان معاون وزیر امور 
خارجه ایران و مذاکره کننده ارشــد، نقشی حیاتی در نهایی 
کردن توافق هســته ای سال ۲01۵ ایفا کرد. در سال ۲0۲1، 
حسن روحانی، رئیس جمهور وقت، او را به عنوان مذاکره کننده 
ارشد ایران برای اجرای مذاکرات با هدف احیای توافق هسته ای 
که به طور رسمی به عنوان برنامه جامع اقدام مشترک شناخته 

می شود، منصوب کرد.
 وزیر ارتباطات: ریجستری   

 آیفون ۱۴ و ۱5 را با گفت وگو با وزارت صمت 
حل می کنیم

ستار هاشمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات بعد از تحویل 
وزارت ارتباطــات از عیســی زارع پــور، در مورد اینکه راه حل 
دقیق و شــفافی برای رفــع اختلال ها و محدودیت اینترنت 
تاکنون ارائه نکرده است اعلام کرد که باید به او فرصت داده 
شود تا در این زمینه با اجماع سازی و توافق سازی با نهاد های 
تصمیم گیر مشکل محدودیت های اینترنت و فیلترینگ را رفع 
کند. همچنین او در پاسخ به سوال دیگر در مورد حل مشکل 
رجیستری گوشی های آیفون 14 و 1۵ اعلام کرد که در تلاش 
است تا با گفت وگو با وزارت صمت راه حلی برای این موضوع پیدا 
کنند.ستار هاشمی در توضیح برنامه هایش برای رفع اختلال 
و محدودیت های اینترنت گفت:  »بحث محدودیت هایی که 
ایجاد شــده، اساسا همانطور که می دانید متناسب با داستان 
سیاستگذاری در وزارت ارتباطات اتفاق نیفتاده است.  نگاهی 
که وجود دارد این است که آیا ما در جریان نیستم که مطالبه 
مردم چیســت، که طبیعتا حتما اینگونه اســت که می  دانی 
مکــه مردم در این زمینه مطالباتی دارند. وضعیت موجود به 
واسطه استفاده از فیلترشکن ها وضعیت قابل قبولی نیست و 
طبیعتا این روش حتما باید بازطراحی و بازنگری انجام شود.«

او ادامه داد: »اما بحث سیاستگذاری در وزارت ارتباطات اتفاق 
نیتفاده است نگاه ما البته با این موضوع نگاه فعال خواهد بود 
به این معنی که طبیعتا خود را مکلف می دانیم که به واسطه 
اینکه با مردم در ارتباط مستقیم هستیم و به واسطه جنسی 
که در وزارت ارتباطات به مردم تقدیم می کنیم، طبیعتا این را 
باید کار کارشناسی انجام بدهیم و اجماع سازی و توافق سازی 
انجام دهیم و این را با راهکار مناسب به لایه سیاستگذاری ارائه 
دهیم. این نکته ای است که فارغ از فضای هیجانی باید انجام 
شود و کاملا منطبق بر یک نگاه اقناعی و اصولی و کارشناسی 
صورت پذیرد.«او تاکید کرد که ما می دانیم که روش های فعلی 
پاسخگوی نیاز حکمرانی فضای مجازی نیست، اما اینکه چه 
کار باید کنیم طبیعتا ما به عنوان مجری سیاســت ها مکلف 
هســتیم که این بازخوردها را جمع بندی و به شــکل یک کار 
کارشناسی دقیق و قابل دفاع به لایه سیاستگذاری ارایه کنیم 

و امیدواریم گشایش هایی ایجاد کنیم.
او در پاسخ به این سوال که آیا موضوع رفع فیلترینگ راهکار 
دیگری دارد گفت:  »الان از من جوابی می خواهید که باید با 

نگاه کارشناسی و نخبگانی ارائه دهم. راهکارهایی وجود دارد، 
ولی اجازه بدهید با دوستان جمع بندی کنیم. ما دغدغه شما 

را می دانیم.«
ستار هاشمی در ادامه به اولویت های وزارت ارتباطات دولت 
چهاردهــم پاســخ داد. او در ایــن زمینه گفت: »همانطور که 
می دانید در جلسات مختلف برنامه های پیشنهادی را متناسب 
با قانون برنامه هفتم توسعه تنظیم کرده ایم. طبیعتا برنامه هفتم 
ظرفیت های خوبی را در اختیار مجموعه وزارت ارتباطات قرار 
داده است از جمله موضوعاتی که به صورت جدی در برنامه 
هفتم مورد توجه قرار گرفته است و ما هم بر آن تاکید و دنبال 
خواهیم کرد. اولین مورد، بحث شــبکه ملی اطلاعات اســت 
که رشــد و پیشــرفت خوبی در سال های اخیر داشته است. 
امیدواریم که متناسب با اعتبار های تخصیصی بتوانیم شبکه 

ملی اطلاعات را به نتیجه قابل قبول و مطلوبی برسانیم.«
وزیر کشور: رویکرد اصلی ما، وفاق ملی برای    

ایجاد همبستگی است
اسکندر مومنی، وزیر کشور ۳1 شهریور 140۳ پس از آیین 
اســتقبال در ساختمان وزارت کشور حاضر شد و اظهار کرد: 
رویکرد اصلی ما همانطور که دکتر پزشکیان نیز اشاره کردند 
وفاق ملی برای ایجاد همبستگی ملی است.وی با اشاره به عزم 
وزارت کشور برای استفاده از تمامی ظرفیت های موجود افزود: 
ما تلاش خواهیم کرد تا رویکرد مجلس شورای اسلامی که با 
رای یکپارچه امروز خود به کابینه رئیس جمهور محترم تحقق 
پیدا کرده است گسترش یافته و در نهایت باعث همبستگی 

ملی و سربلندی ایران عزیز شود.
مومنی مهمترین برنامه وزارت کشور در کوتاه مدت را برنامه 
اربعین دانست و اضافه کرد: اربعین هر ساله یکی از بزرگترین 
برنامه های کشور و نمود قدرت نرم جهان تشیع است و دکتر 
وحیدی و همکارانشان زحمات زیادی را در این راه کشیده اند، از 
این رو اولین برنامه ما سرکشی از مناطق مرزی و اظهار خداقوت 
به همه دست اندرکاران ستاد اربعین خواهد بود.مومنی رای 
معنادار وکلای کشور را به منزله سنگینی چندین باره وظیفه 
خود دانست و اظهار کرد: این رای طبیعتا وظیفه ما را بسیار 
سنگین تر کرد و انشالله این پشتوانه ای برای تلاش و خدمت 
بیشتر به مردم خواهد بود.وی اظهار کرد: امروز کشور ما بیش 
از هر زمان دیگری نیاز به امنیت، آرامش، آسودگی خاطر، وفاق 
و همبستگی ملی دارد و رای مجلس پشتوانه ای برای تلاش 

بیشتر و تعامل بین دولت و مجلس خواهد بود.
ظفرقندی: مشکل همکاران پرستار را حل    

می کنیم
وزیر بهداشت با خبر خوش به کادر درمان کار خود را آغاز کرد. 
ظفرقندی وزیر بهداشت گفت: مشکل پرستاران را در جلسه 
هیات دولت مطرح کردم و با حمایت و کمک آقای پزشکیان 

در اسرع وقت مشکل همکاران پرستار را حل می کنیم.
وی افزود: به سرعت هزینه ای که باید برای این مساله گذاشته 
شود، همان دیروز در دولت محاسبه و تصویب شده است و به 

تدریج باید این پول به دانشگاه ها و بیمه ها داده شود.

یــک فعال سیاســی گفت: امیدوارم کــه با توجه به 
اوضاع نابسامان اقتصادی در کشور وزرای دولت آقای 
پزشکیان بتوانند به اهداف خودشان برسند. آنها باید 
به قول هایی که به مردم داده شده وفادار باشند. دولت 
باید خدمات خود را به نحو احسن شروع کند. ان شاالله 

در این دولت، آینده خوبی را شاهد باشیم.
به گزارش ایلنا، محمد اشرفی اصفهانی درباره اقدامات 
دولت وفاق ملی پس از تشکیل کابینه، گفت: امیدوارم 
افرادی که آقای دکتر پزشکیان به عنوان اعضای کابینه 
معرفی کردند، افرادی باشند که به درد جامعه بخوردند 
و مشکلات مملکت را حل و فصل کنند، من سه و چهار 
نفر از وزرای پیشنهادی را که در دولت های قبلی شناخت داشتم،  آدم ها سالم و خوبی می دانم اما از بقیه شناخت 
خاصی ندارم. نمی توانم پیش از اینکه کار خودشان را شروع کنند پیش داوری کنم،  این قضاوت درست نیست.

وی ادامه داد: امیدوارم که با توجه به اوضاع نابسامان اقتصادی در کشور وزرای دولت آقای پزشکیان بتوانند به 
اهداف خودشان برسند. آنها باید به قول هایی که به مردم داده شده وفادار باشند. دولت باید خدمات خود را به 

نحو احسن شروع کند. ان شاالله در این دولت، آینده خوبی را شاهد باشیم.
این فعال سیاسی در پاسخ به این سوال که دولت وفاق ملی چگونه می تواند مشکلات ملی را برطرف کند، تصریح 
کرد: طبیعتا دولت خوبی تشکیل خواهد شد، اینکه از همه گروه ها و جناح ها استفاده شود، می تواند کمک کننده 
باشد و به اهداف عالی مردم نزدیک شود و خواسته  ملت تامین شود.  به خصوص مشکلات اقتصادی که دامن  گیر 

جامعه شده است و مردم را تحت فشار قرار می دهد، با این راهکارهای دولت حل و فصل خواهد شد. 
اشــرفی اصفهانی عنوان کرد: آقایان حتما راهکار هایی را بررســی می کنند تا بتوانمد به هدف برســند. ارزش پول 
ملی به طور کامل از میان رفته است. مردم هر روز با تورم و افزایش قیمت ها مواجه می شوند، این قیمت ها باید 
کنترل شود. در کشورهای منطقه سال هاست ، یک دینار یا درهم ثابت مانده است اما ارزش  پول ما هر روز کاهش 

می یابد. دلیل این اتفاقات این است که کنترل  اتفاق نمی افتد و این باعث نارضایتی بیشتر مردم خواهد بود.
وی خاطرنشــان کرد: پزشــکیان، امید همه مردم اســت و اگر ایشــان نبود یک دهم مردم هم در انتخابات شرکت 
نمی کردند. افرادی بودند که که گفتند یکبار بیشــتر رای ندادیم و آن هم همین رای به پزشــکیان بود. ان شــاالله 
این مردم به آینده امیدوار باشند. به هر حال مردم به خواسته خودشان دست پیدا می کنند و دولت هم با قوت 

جلو می رود و از آرای همه طیف ها یعنی چپ و راست استفاده می کند.

نماینده پیشــین مجلس، با اشــاره به اینکه نزدیک ۲۲ 
دستگاه در بحث فرهنگ باید به دولت کمک کنند ولی 
متاسفانه نیروی انتظامی خط اول است در صورتی که 
باید خط آخر باشد، گفت: وزرا روندی را برای برنامه هاشان 
پیش بینی کنند که مردم را نسبت به آینده دلگرم کند. 

این می تواند مقدمه ای برای آشتی ملی باشد.
به گزارش ایلنا، محمدجواد کولیوند درباره اولویت های 
اصلی دولت چهاردم، گفت:  در اولین قدم و نخســتین 
اقدام،  وزرا و  تیم اقتصادی باید اولویت های کسب و کار، 
اشــتغال، مشکلات صادرات واردات و تولید را بررسی 
کنند و ریل اصلی را برای اقتصاد کشــور تعیین کنند. 
اگر ما ریل مان به سمت اقتصاد صحیح توسط وزرای اقتصادی دولت بسته شود، حل مشکلات با سرعت بیشتری 
دنبال خواهد شد و آن سرعت حرکت به رفتارهای ما در دستگاه ها بستگی دارد ولی اولویت اول تعیین مسیری 
است که برای اقتصاد کشور تعیین کننده خواهد بود.وی ادامه داد: برنامه دولت در بلند مدت به متغیرهای دیگر 
وابسته است. اگر وضعیت اقتصاد را مشخص کردیم، اساس کار ما در مجموعه دستگاه های کشور بلافاصله بعد از 
اقتصاد، بحث فرهنگ است که مشکلات متعددی دارد. نزدیک ۲۲ دستگاه در بحث فرهنگ باید به دولت کمک 
کنند ولی متاسفانه نیروی انتظامی خط اول است در صورتی که نیروی انتظامی باید خط آخر باشد. در ادامه هم 
بحث همسایگان و فضای بین المللی مطرح است که مشخصا مشکلاتی هم در فضای بین الملل داریم. اگر مذاکرات 
با باقی دنیا صورت گیرد و این مسائل هسته ای ایران در درون مذاکرات اصلی خودش قرار گیرد، روند آرام سازی 
کشور به سمتی خواهد رفت که تعادلی ایجاد کند.کولیوند در پاسخ به این پرسش که آیا دولت پس از موفقیت در 
ایجاد وفاق ملی، در آشتی ملی که وعده داد بود هم موفق خواهد شد، تصریح کرد:  به نظرم مؤلفه های آشتی ملی 
به عملکرد دستگاه ها برمی گردد. ما قبل از اینکه حرف آشتی ملی را بزنیم،  وزارتخانه هامان باید عملکردی را انجام 
دهند که مردم نســبت به این عملکرد دلگرم شــوند. این دلگرمی مردم، منجر به آشــتی ملی خواهد شــد و فضای 
جدیدی را در کشور ایجاد خواهد کرد. همونطور که مستحضر هستید؛ ۶0 درصد از مردم رای ندادند. این نشان 
می دهد که نسبت به عملکرد اجرایی، قضایی و قوه مقننه کشور حرف دارند، نسبت به این نوع عملکرد اعتراض 
دارند که نمی آیند در انتخابات شرکت کنند. اولین حرکت در کوتاه ترین مدت این فضایی است که وزیران ما در 
وزارتخانه هایشان با توجه به انتصابات ایجاد می کنند. وزرا روندی را برای برنامه هاشان پیش بینی کنند که مردم را 

نسبت به آینده دلگرم کند این می تواند مقدمه ای برای آشتی ملی باشد.

محمد اشرفی اصفهانی: 

 وزرا به قول هایی که دادند 
باشند وفادار 

نماینده پیشین مجلس:

وزارت خانه ها  عملکرد 
 مقدمه آشتی ملی است

      روزنه

رفع فیلترینگ، ابتکار در سیاست خارجی و رسیدگی به مطالبات پرستاری؛

وعده های اول اعضای کابینه
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 ظرفیت تولید ۴0 هزار مگاوات
 انرژی تجدیدپذیر بادی

کارشــناس آموزش های ترویجی دفتر پژوهش و فناوری سازمان انرژی های 
تجدیدپذیر و بهره وری برق ایران )ساتبا( گفت: ظرفیت تولید 40 هزار مگاوات 
انرژی تجدیدپذیر بادی در کشــور شناســایی شــده است و سرمایه گذاران 

می توانند در این زمینه ورود کنند.
 مصطفی ربیعی  در این باره اظهار داشت: نقاط بادخیز سطح کشور در ساتبا 
از ســال ۸۷ تا ۹1 با کمک ســازمان هواشناسی شناسایی و حدود 1۲0 عدد 

دکل بادسنجی در ارتفاعات ۳0 و 40 متری نصب شد.
وی ادامه داد: این داده ها به مدت دو ســال پایش و از طریق سیســتم انتقال 
داده به پایگاه اصلی در تهران منتقل و ذخیره سازی شد و دکل های بادسنجی 
یک سال پایش انجام دادند و بعد از کالیبره شدن بار دیگر به مدت یک سال 
پایش صورت گرفت.کارشــناس مسئول آموزش های ترویجی دفتر پژوهش 
و فناوری ســاتبا افزود: اطلاعات باد مناطق مختلف از جنوب غرب و جنوب 
شرق تا شمال غرب و شمال شرق کشور جمع آوری شده است، یعنی تقریباً 

هر نقطه از کشور که متوسط باد بالایی را دارا بود دکل قرار داشت.
ربیعی گفت: در این  بین پس از دو ســال جمع آوری اطلاعات در محاســبات 
اولیه به عدد حدود 40 هزار مگاوات ظرفیت تولید برق از انرژی بادی دست 

پیدا کردیم.
وی ادامه داد: شــاید برخی از مناطق به دلایل عبور و مرور مناســب احداث 
نیــروگاه بادی نباشــند، از طرفی مناطق اقتصادی تر بــا بادهای دائمی تر و 
ضریب ظرفیت ۳0 درصدی )منجیل تا 40 درصد در ســال ضریب ظرفیت 
هم خواهد رسید( بدون احتساب مناطق صعب العبور در نقاط اقتصادی که 
ساخت نیروگاه امکان پذیر است، ظرفیتی بالغ بر 1۶ تا ۲0 هزار مگاوات امکان 

احداث نیروگاه بادی وجود دارد.
کارشناس مسئول آموزش های ترویجی دفتر پژوهش و فناوری ساتبا افزود: 
از رســتم آباد شــروع تونل بادی منجیل تا دشــت قزوین همچنین از ابتدای 
جاده زنجان به اردبیل بسیار بادخیز بوده که نیروگاه ۵0 مگاواتی مپنا در آن 

منطقه هم در حال  توسعه است.
ربیعی خاطرنشــان کرد: مناطق بینالود و خواف نیز از بهترین مناطق 
بادخیز خاورمیانه محســوب )ظرفیت 4 تا ۵ هزار مگاواتی( می شــود، 
چراکه مســطح و دارای باد دائمی اســت و توربین بادی در آن به خوبی 
فعالیــت می کنــد و در پروژه اطلس باد کشــور مناطق بادخیز زیادی 

شناسایی شده است.
لزوم توجه به جذب سرمایه گذار خارجی   

وی با اشاره به هزینه بربودن احداث نیروگاه بادی کفت: هزینه احداث توربین 
بادی بسیار بالاست، از طرفی این روزها در سطح جهانی از توربین کیلوواتی 
استفاده نمی شود باید گفت تکنولوژی توربین ها مگاواتی شده است. در این  
بین توربین ۲.۵ مگاواتی با قیمت جهانی، مبلغی بالغ بر 1۳0 تا 140 میلیارد 

تومان هزینه در برخواهد داشت.
کارشناس مسئول آموزش های ترویجی دفتر پژوهش و فناوری ساتبا گفت: 
پس باید به موضوع ســرمایه گذاری و جذب ســرمایه خارجی توجه در حوزه 
انرژی بادی شود. البته تابه حال قوانین حمایتی متعددی وضع شده، قوانینی 
همچون خرید تضمینی برق، محاســبه مابه التفاوت صرفه جویی ســوخت با 
احداث نیروگاه تجدیدپذیر، امتیازاتی که در بورس انرژی وجود دارد، معافیت 
از محدودیت هــا و دیگــر حمایت هــای دولتی که در این حوزه صورت گرفته 
اســت.ربیعی خاطرنشــان کرد: باتوجه به هزینه بالای احداث نیروگاه بادی 
باید بازگشت سرمایه، توجیه پذیری و تمام ابعاد این اقدام مدنظر قرار گیرد 

که اطلس باد در این زمینه اقدام خوب ساتبا بود.

    روزنه

نفت    و انرژی

مدیرعامل گروه پتروپارس گفت: پیش بینی می شود با حفاری ۸ حلقه 
چاه، ۷ میلیون مترمکعب به ظرفیت تولید گاز کشور اضافه کند.

 SPD۱ در موقعیت )Infill(حفاری از نخســتین چــاه درون میدانــی
پارس جنوبی توســط شــرکت پسکو انجام شــد و با حفاری این چاه 
در عمــق چهار هــزار و ۲00 متری میدان گازی پارس جنوبی، امکان 
جبران ناترازی بخشــی از گاز کشــور فراهم خواهد شد.فرخ علیخانی 
مدیرعامل گروه پتروپارس در راستای عملیاتی شدن این پروژه نفتی، 
گفت: با اجرای این پروژه ضمن جبران بخشــی از ناترازی گاز کشــور، 
فرصت های شــغلی مناســبی برای بخش های مختلف صنعت اعم از 
سازندگان و شرکت های خدمات حفاری فراهم خواهد شد. مدیرعامل 

 ،SPD۱ ،SPD۴ گــروه پتروپارس ادامه داد: پیش بینی می شــود این پــروژه که در موقعیت های
SPD۵ و SPD۶ قــرار دارد بــا حفــاری ۸ حلقه چاه، ۷ میلیــون مترمکعب به ظرفیت تولید گاز 
کشــور اضافه کند. گفتنی اســت شرکت خدمات چاه های نفت پتروپارس، »پوسکو«، به عنوان 

بازوی حفاری گروه پتروپارس، عملیات حفاری چاه های درون میدانی 
پارس جنوبــی را در موقعیــت SPD۱ برعهده دارد.شــرکت ملی نفت 
ایران با هدف رفع ناترازی گاز در کشور، »توسعه و تولید حداکثری از 
میادین گازی مشترک« به ویژه میدان گازی مشترک پارس جنوبی را 
به عنوان یکی از مهم ترین اولویت های خود در نظر گرفته و راه اندازی 
فاز 11 پارس جنوبی، برنامه ریزی برای احداث تأسیسات فشار افزایی 
و واگذاری حفاری و تکمیل چاه های درون میدانی را به عنوان بخشی 
از این اقدامات راهبردی، تعریف کرده است. براین اساس، در راستای 
اجــرای کامل پروژه حفاری چاه هــای درون میدانی )Infill( در میدان 
مشــترک پــارس جنوبی، این طرح به گروه پتروپــارس، پترو ایران، 
پاسارگاد و حفاری شمال واگذار شد تا ظرفیت تولید گاز از این میدان مشترک روزانه حدود ۳۶ 
میلیون مترمکعب افزایش یافته و با کاهش ناترازی گازی کشور، به توسعه صنعت گاز، حفظ و 

نگهداشت تولید از میدان مشترک با قطر و رشد اقتصادی کشور کمک کند.

۷ میلیون مترمکعب به ظرفیت تولید گاز کشور اضافه می شود

وزیر نفت با تأکید براینکه راهکارهای قیمتی 
برای رفع ناترازی بنزین هرگز مدنظر نیست، 
گفت: راهکارهای غیرقیمتی با همکاری دیگر 
سازمان ها و وزارتخانه ها در دستور کار خواهد 
بود تا بدون افزایش قیمت بنزین امکان ایجاد 

تعادل در تراز تولید و مصرف فراهم شود.
 محســن پاک نژاد، وزیر نفت  ،   در نخســتین روز 
کاری اش در وزارت نفــت پــس از ادای احترام به 
سه شهید گمنام والامقام، با استقبال جواد اوجی، 
وزیر نفت دولت سیزدهم وارد دفتر کار خود شد و 

به طور رسمی فعالیت خود را آغاز کرد.
وزیر نفت در نخستین روز کاری خود با حضور در 
مقبرة الشهدای ساختمان مرکزی وزارت نفت به 
ســه شهید گمنام والامقام ادای احترام کرد و به 

قرائت فاتحه پرداخت.
پاک نــژاد درباره برنامــه کوتاه مدت وزارت نفت 
برای رفع چالش ناترازی انرژی ازجمله مدیریت 
مصــرف گاز اظهــار کــرد: بنده به طــور دقیق 
راهکارهــای عملیاتی را برای رفع این چالش در 
ذیل ســرفصل های برنامه به نمایندگان مجلس 
شــورای اســلامی و کمیســیون تخصصی ارائه 
کرده ام، البته این موضوع به معنای آن نیســت 
که امکان رفع کامل ناترازی در کوتاه مدت وجود 
داشــته باشــد اما این امکان فراهم می شود که 

ناترازی تاحدودی تعدیل شود.
وی با اشاره به اقدام ارزشمند دولت سیزدهم 
در حوزه دیپلماسی انرژی برای واردات گاز 
از ترکمنســتان در قالب سوآپ گاز افزود: از 

آنجا که بخشــی از این گاز در داخل مصرف 
می شــود، ازاین رو به رفــع ناترازی گاز هم 

کمک می کند.
وزیر نفت در زمینه برنامه های وزارت نفت دولت 
چهاردهــم برای رفع ناتــرازی بنزین نیز گفت: 
هم اکنــون هرگز راهکارهــای قیمتی برای رفع 

ناترازی بنزین مدنظر نیست.
لزوم بازنگری در الگوی رابطه مالی    

دولت و شرکت ملی نفت
پاک نژاد ادامه داد: راهکارهای غیرقیمتی رفع 
ناترازی بنزین نیز به بخشــی فراتر از وزارت 
نفــت یعنی در همکاری با دیگر ســازمان ها 

و وزارتخانه هــا بازمی گــردد؛ راهکارهایــی 
ماننــد اســتفاده از خودروهای کم مصرف یا 
خودروهــای برقــی و مواردی از این قبیل که 
در دســتور کار خواهد بــود تا بدون افزایش 
قیمت بنزین امکان ایجاد تعادل در تراز تولید 

و مصرف فراهم شود.
وی درباره جذب سرمایه  در صنعت نفت بیان کرد: 
الگوی رابطه مالی دولت و شرکت ملی نفت ایران 
که سال هاست تعریف شده است نیاز به بازنگری 
دارد. سازوکار 14.۵درصد کنونی به نحوی است 
که شاید بخش جاری صنعت نفت را نیز به زحمت 

پوشش دهد.

بهره گیری از الگوهایی برای جذب    
سرمایه خارج از وزارت نفت

وزیر نفت افزود: بنابراین الگوهایی را برای استفاده از 
سرمایه های خارج از وزارت نفت و نه لزوماً سرمایه های 
خارجی، در نظر داریم. یکی از این نمونه ها استفاده از 
منابع مالی شرکت ها و صنایع عمده مصرف کننده 
گاز مانند پتروشیمی هاست که این شرکت ها را در 
توســعه بالادست صنعت نفت برای تأمین خوراک 
دخیل کنیم.پاک نژاد در پایان گفت: امروز قرار است 
به عنوان نخستین کار در وزارت نفت با آقای اوجی 
گفت وگو کنم و از تجارب ارزشمندشــان بهره مند 
شــوم.همچنین نخستین شــورای معاونان وزارت 
نفــت در دولت چهاردهم نپــس از دیدار پاک نژاد 
بــا جواد اوجی، وزیر نفت دولت ســیزدهم برگزار 
خواهد شــد.بر اساس این گزارش، محسن پاک نژاد 
روز چهارشنبه )۳1 مرداد( با کسب ۲۲۲ رأی موافق 
از نمایندگان مجلس شورای اسلامی به عنوان وزیر 
نفت دولت چهاردهم انتخاب شــد.پاک نژاد در پیام 
خود پس از کسب رأی موافق از نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی و انتخاب به عنوان وزیر نفت دولت 
چهاردهم نوشته است: »در نخستین روز آغاز به کار 
به عنوان وزیر نفت ایران، دست و بازوی دلیرمردان 
صحنه عملیات صنعت نفت را می بوسم و با صراحت 
می گویم که همه ســرمایه صنعت نفت ایران شــما 
هســتید و تا شما هســتید، ایران در سپهر جهانی 
انرژی ســرافراز و قدرتمند است. من خود را متعهد 
به رفع مشکل ها و مسائل همه کارکنان نفت می دانم 

و در این راه همراهی شما را می طلبم.«

وزیر نفت در نخستین روز کاری:

راهکارهای قیمتی برای رفع ناترازی بنزین، در دستور کار نیست

آگهی تجدیدی
مالکیت آقای عظیم نقش فرزند صفر در ششدانگ یک قطعه  زمین مزروعی بمساحت 88 / 5288 متر مربع تحت پلاک ۱۴۷۶ 
 فرعی از 2۰۶ اصلی واقع در شهرستان سیروان دهستان زنگوان روستای سرتنگ خریداری از علی جروند فرزند صید یعقوب 
از سوی هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های   فاقد سند رسمی مستقر در اداره 
ثبت اسناد و املاک شهرستان سیروان استان ایلام برابر رای اصلاحی ۱۴۰3۶۰3۱5۱۰۶۰۰۴5۶۱ محرز گردید. 
توضیح اینکه در رای اولیه هیئت موضوع ق.ت.ث و آگهی منتشره،  مساحت ملک ۴۴ / 5۰۰۰  متر مربع قید 
گردیده که بدین وسیله اصلاح می گردد لذا اشخاص ذینفع چنانچه به رای صادره اعتراض دارند می توانند ظرف 
یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی مراتب اعتراض خود را کتباً به اداره ثبت شهرستان سیروان تسلیم و رسید 
 دریافت نمایند در غیر این صورت وفق مقررات نسبت به صدور صنعت مالکیت بنام مشارالیه اقدام می گردد.

تاریخ انتشار ۰3 / ۰۶ / ۱۴۰3
وحید فدوی یگانه - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیروان

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه

قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱۴۰3۶۰3۰۱۰۴8۰۰۰۷۹2 مورخ ۱۴۰3/۰5/2۰ 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک لواسانات تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم فاطمه 
زهرا رفیع زاده به شناسه شماره ۴۶۹۱8 کدملی ۰۰338۴3۷۱۶ 
صادره تهران فرزند محمد در  ۶۱۷/85سهم مشاع از ۹8/283۹ 
سهم شش دانگ یک قطعه باغ به مساحت 283۹/۹8 مترمربع 
پلاک شماره 8۶۷ فرعی از ۱۱۷ اصلی واقع در قریه لواسان بزرگ 
بخش ۱۱ تهران حوزه ثبت ملک لواسانات انتقال ملک از مالک 
رسمی آقای محمد رفیع زاده محرز گردیده است. لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی میشود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: شنبه ۱۴۰3/۶/3

تاریخ انتشار نوبت دوم: یک شنبه ۱۴۰3/۶/۱8
رئیس واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لواسانات

  
آگهی دعوت مجمع عمومی عادي بطور فوق العاده )نوبت اول(

شرکت تعاونی مسكن شماره هیجده ناجا )درحال تصفیه( 
با شماره ثبت 40677و شناسه ملی 10100860612

تاریخ انتشار:  ۱۴۰3/۰۶/۰3
از کلیه اعضاء محترم این شرکت تعاونی دعوت می شود تا در مجمع عمومی 
عادي بطور فوق العاده نوبت اول که راس ساعت ۱۴ روز یکشنبه مورخ 
۱۴۰3/۰۶/۱8 در محل دفترمركزي واقع در شهرک بهاران ، کوچه بهار ۱8 

پلاک ،۱ تشکیل می شود حضور بهم رسانند .
دستور جلسه: ۱- استماع گزارش هیات تصفیه 2- انتخاب سه نفر به 
عنوان هیات تصفیه  3-تعیین محل و مدت تصفیه ۴- تصمیم گیری در 

خصوص سهامدارانی که تعیین تکلیف نشده اند
رئیس هیات تصفیه شرکت تعاونی مسكن شماره هیجده ناجا

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3  قانون  وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی واراضی وساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰3۶۰32۷۰۰3۰۰۰۶2۷ مورخه ۱۴۰3/۰5/۱۷ هیات اول / دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خدابنده تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان به شماره شناسه ۱۴۰۰۰۱۹5۱۰2 صادره از زنجان 
درششدانگ یک باب ساختمان اداری به مساحت 5۹۷/۰۱ مترمربع پلاک ۱۹ فرعی 
از ۶۰ اصلی بخش 5 واقع در قریه بولاماجی خریداری از مالک رسمی خانم مکرمه 
عباسی برابر قولنامه عادی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد.                                                                                              
جواد شفیعی رئیس ثبت و اسناد واملاک خدابنده

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰3/۰۶/۰3 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰3/۰۶/۱۹ 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3  قانون  وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی واراضی وساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱۴۰3۶۰32۷۰۰3۰۰53۹۷ مورخه ۱۴۰3/۰5/۱۷ هیات اول / دوم 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خدابنده تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان به شماره شناسه ۱۴۰۰۰۱۹5۱۰2 صادره از زنجان 
درششدانگ یک باب ساختمان اداری به مساحت 385۴/۷۰ مترمربع پلاک 2۰ فرعی 
از ۶۰ اصلی بخش 5 واقع در قریه بولاماجی خریداری از مالک رسمی استشهاد محلی 
وصورت جلسه واگذاری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 
خواهد شد.                                                                                              
جواد شفیعی رئیس ثبت و اسناد واملاک خدابنده

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰3/۰۶/۰3     تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰3/۰۶/۱۹ 

پلاکبخشنام پدرنام ونام خانوادگی ردیف 

101/1698بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده1

101/1690بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده2

101/1701بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده3

101/1688بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده4

101/1702بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده5

101/1697بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده6

101/1692بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده7

101/1703بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده8

101/1700بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده9

101/1699بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده10

101/1691بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده11

101/1696بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده12

101/1695بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده13

101/1694بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده14

101/1693بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده15

101/1689بخش 4 غلامرضاسعداله خدابنده16

101/1659بخش 4 منوچهرمه لقا بیگدلو17

پلاک بخشنام پدرنام ونام خانوادگیردیف

سید نعمت اله 1
فتاحی

121/132بخش 5 سید احمد

121/129بخش 5 سید مهدیسید سجاد موسوی2

121/135بخش 5 سید مهدیسید سجاد موسوی3

121/134بخش 5 سید مهدیسید سجاد موسوی4

121/127بخش 5 سید مهدیسید سجاد موسوی5

سید سید محسن موسوی6
فخرالدین

121/128بخش 5 

سید سید محسن موسوی7
فخرالدین

121/126بخش 5 

121/130بخش 5 براتعلیعزیز اله امیری8

121/131بخش 5 براتعلیعزیز اله امیری9

پلاک بخشنام پدرنام ونام خانوادگیردیف

محمد ابراهیم 1
براکی

4/1407بخش 4رکابعلی

48/1406بخش 4 ----شهرداری کرسف2

پلاکبخشنام پدرنام ونام خانوادگی ردیف

107/582بخش 5داداشعباس محمدی1

107/581بخش 5داداشعباس محمدی2

پلاک بخشنام پدرنام ونام خانوادگیردیف

98/275بخش5محرمعلیعلی رجبی شیخلر1

محمد و صاحبعلی 2
نوروزی

98/284بخش5رمضانعلی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3  قانون  وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی 

وساختمان های فاقد سند رسمی
برابرآرای صادره برابر مصوبه شماره 32۷۰5/۱۴۰2 مورخه ۱۴۰2/۰2/2۷ هیات اول / دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خدابنده تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضیان ذیل آگهی به شرح پلاک 
های ذیل خریداری از مالک رسمی و یا قرارداد عادی ومبایعنامه لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم وپس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. 
بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور وعدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.                                                                                              
جواد شفیعی - رئیس ثبت و اسناد واملاک خدابنده

تاریخ انتشار نوبت اول: ۱۴۰3/۰۶/۰3 تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱۴۰3/۰۶/۱۹ 
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بین الملل

ترامپ ادعا کرد: 

من ایران را ورشکسته کردم
ترامپ در چندین پســت در »تروث سوشــیال« به هریس در حین 
سخنرانی اش حمله کرد و با تمسخر به سخنرانی هریس گفت: چرا 
این همه »متشــکرم«؟ چه اتفاقی برایت افتاده؟ او افزود: هریس از 
اسرائیل متنفر است و در سخنرانی نتانیاهو در کنگره حضور نیافت.

به گزارش انتخاب، ترامپ در چندین پست در »تروث سوشیال« به 
هریس در حین ســخنرانی اش حمله کرد و با تمســخر به سخنرانی 

هریس گفت: چرا این همه »متشکرم«؟ چه اتفاقی برایت افتاده؟
او افزود: هریس از اســرائیل متنفر اســت و در ســخنرانی نتانیاهو در 

کنگره حضور نیافت.
تامین سرمایه

ترامپ در پســتی نوشــت: هریس به تازگی اعلام کرد که به مهاجران 
غیرقانونی تابعیت اعطا خواهد کرد، چون او یک مارکسیست رادیکال 

است.
وی در ادامه افزود: آینده ای با رهبری هریس وجود نخواهد داشــت 
زیرا او ما را به ســمت جنگ جهانی ســوم هسته ای سوق خواهد داد.

دیکتاتورهای جهان به او احترام نخواهند گذاشت.
رئیس جمهور ســابق امریکا در ادامه نوشــت: هریس عامل حمله ۷ 
اکتبــر بــود و من ایران را ورشکســته کردم و پولی برای ارســال به 

حزب الله نداشت.

سنگ اندازی اسرائیل بر سر راه توافق
دفتر بنیامین نتانیاهو نخست وزیر رژیم صهیونیستی پنجشنبه شب 
اعلام کرد که گزارش ها درخصوص موافقت اسرائیل با استقرار نیروی 

بین المللی در محور فیلادلفیا در مرز با مصر درست نیست.
به گزارش ایرنا، دفتر نتانیاهو اعلام کرد که نخست وزیر به اصل کنترل 

اسرائیل بر محور فیلادلفیا متعهد است.
دفتر نتانیاهو صراحتاً موضوع کنترل محور فیلادلفیا در مرز نوار غزه 
و مصر را کاملا رد کرد.وب ســایت آکســیوس آمریکا )چهارشنبه ۳0 
مردادماه( گزارش داد که مصر با طرح رژیم صهیونیستی درباره محور 
فیلادلفیا مخالفت کرده اســت. آکسیوس گزارش داد که دولت مصر 
طرح ارائه  شده از سوی رژیم صهیونیستی درباره محور فیلادلفیا در مرز 
بین مصر و غزه را رد کرده است.بر اساس این گزارش، مذاکره کننده های 
رژیم صهیونیســتی و مقام های آمریکایی گفتند که مطالبات جدید 
بنیامین نتانیاهو درباره محور فیلادلفیا به یک مانع عمده برای توافق 
منجر شــده است.آکسیوس افزوده اســت: جو بایدن رئیس جمهور 
آمریکا قرار اســت با بنیامین نتانیاهو گفت  وگو و وی را برای نشــان 
دادن انعطاف پذیری بیشتر در خصوص توافق تبادل اسرا ترغیب کند.

مقام های مصری گفتند، مذاکره کنندگان آتش بس از ســمت رژیم 
صهیونیســتی، اخیرا پیشــنهاد ایجاد هشت برج دیده بانی در امتداد 
کریدور فیلادلفیا را داده اند، در حالی که ایالات متحده با پیشنهاد ۲ 
برج ســعی در ارائه امتیازاتی داشــته است. قاهره هر ۲ پیشنهاد را رد 
کرده است.نخست وزیر رژیم صهیونیستی روز دوشنبه )۲۸ مردادماه( 
نیز گفته بود که به آنتونی بلینکن وزیر خارجه آمریکا گفته است که 
او می خواهد کنترل کل محور فیلادلفیا در دســت ارتش این رژیم 
باشد.مقامات وزارت امور خارجه آمریکا اظهارات نتانیاهو را رد کردند 
و گفتند که بلینکن در این زمینه قانع نشــده و تاکید کرده اســت که 

آمریکا با نتانیاهو در این موضوع موافق نیست.

هریس:

از هیچ اقدامی علیه ایران تردید نمی کنیم
معاون رئیس جمهور آمریکا در سخنرانی خود در مجمع ملی دموکرات 
هــا، دربــاره موضوعات مختلف داخلی آمریکا و نیز ایران و جنگ غزه 

موضع گیری کرد.
بــه گزارش الجزیره، کامالا هریــس معاون رئیس جمهور آمریکا در 
سخنانی با اشاره به اینکه نامزدی حزب دموکرات را درانتخابات ریاست 
جمهوری پنجم نوامبر پذیرفته است، افزود: ما در این انتخابات فرصت 
جدیــدی بــرای پیمودن راه جدید نه به عنوان اعضای هر حزبی بلکه 
به عنوان آمریکایی داریم.وی بیان کرد: ما فرصت گرانبهایی در این 
انتخابات برای عبور ازدودستگی داریم. من رئیس جمهوری خواهم بود 
که همه آمریکایی ها را برای تحقق خواسته هایشان جمع خواهم کرد.

هریس گفت: راهی که در چند هفته گذشته مرا به این نقطه رساند 
بدون شــک غیرمنتظره بود.من نامزدی شــما را پذیرفتم که رئیس 
جمهوری ایالات متحده آمریکا باشم. به شما قول می دهم که رئیس 
جمهور همه آمریکاییها باشم رئیس جمهوری که همه را متحد کند. 
رئیس جمهوری خواهم بود که به خواسته های همه گوش فرا دهم.

وی افزود: متعهد میشوم که روند انتقال قدرت مسالمت آمیز باشد. 
رئیــس جمهــوری خواهم بود که بــه خاطر ملت آمریکا بجنگم. این 

انتخابات فرصتی برای مسیر جدید برای آمریکاست.
هریس درباره تبعات بازگشت ترامپ به کاخ سفید هشدار داد و گفت: 
تبعات بازگشت ترامپ به کاخ سفید بسیار خطرناک خواهد بود. ترامپ 

به دنبال آزادی افراطی هایی است که به کنگره حمله کردند.
وی افــزود: ترامــپ به دنبال به زندان انداختن سیاســتمداران و همه 
مخالفان خود اســت.هریس گفت: »ما می دانیم که دور دوم ریاســت 
جمهــوری ترامپ چگونه خواهد بــود. همه اش در پروژه ۲0۲۵ آمده 
اســت… ترامپ از خیل جهات آدمی غیرجدی اســت. اما پیامدهای 
فرستادن دوباره او به کاخ سفید به شدت خطرناک است.او به شدت از 
حوادث ششم ژانویه ۲0۲1 زمانی که طرفداران آقای ترامپ به کنگره 
یورش بردند تا مانع تایید نتیجه انتخابات به نفع جو بایدن شوند انتقاد 
کرد.وی همچنین به خاطر محدود شدن حق سقط جنین بعد از حکم 
دیوان عالی آمریکا از دونالد ترامپ انتقاد کرد و گفت: آزادی های بیان 
در این انتخابات به محک گذاشــته می شــود.هریس از سیاست های 
مهاجرتی خود هم حرف زد و در ادامه با اشاره به جنگ غزه مدعی شد: 
همچنان حامی حق اســرائیل در دفاع خود خواهم بود.وی اعلام کرد 
که به همراه رئیس جمهور آمریکا در راستای پایان دادن به جنگ غزه 
حرکت می کند.هریس گفت: زمان آتش بس و بازگردانیدن اســیران 
فرا رســیده اســت. آنچه در غزه رخ می دهد بسیار اندوه بار است. ما در 
راستای پایان دادن به رنج ها در غزه حرکت می کنیم واینکه فلسطینی 
ها حق تعیین سرنوشت و کرامت داشته باشند.وی علیه ایران نیز یاوه 
گویی کرد و مدعی شــد: من هرگز در انجام هیچ کاری که برای دفاع 
از نیروهایمان و منافع مان علیه ایران و تروریســت های تحت حمایت 

ایران لازم است تردید نخواهم کرد.

    خبر کوتاه

سید حمزه صالحی- گروه بین الملل   
در ۱۹ آگوســت ۲0۲۴، ولادیمیر پوتین، رئیس 
جمهور روســیه به باکو سفر کرد و با الهام علیف 
دیدار کرد. سفر پوتین با امضای یک بسته جامع 
از توافقات همراه بود که گامی مهم در مشــارکت 
دو طرف اســت. این سفر پوتین منجر به امضای 
چندیــن توافقنامه کلیدی از جمله برنامه اقدام 
برای تقویت همکاری های دوجانبه از سال ۲0۲۴ 
تا ۲0۲6 شد. بر اساس اطلاعاتی که کاخ کرملین 
منتشــر کرده، در این سفر به بررسی گسترش 
همکاری های راهبردی و ائتلاف میان مســکو و 

باکو پرداخته شده است.
به گزارش انتخاب، در 1۹ آگوســت ۲0۲4، ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روسیه به باکو سفر کرد و با الهام 
علیف دیدار کرد. سفر پوتین با امضای یک بسته جامع 
از توافقات همراه بود که گامی مهم در مشارکت دو طرف 
است. این سفر پوتین منجر به امضای چندین توافقنامه 
کلیدی از جمله برنامه اقدام برای تقویت همکاری های 
دوجانبه از سال ۲0۲4 تا ۲0۲۶ شد. بر اساس اطلاعاتی 
که کاخ کرملین منتشــر کرده، در این ســفر به بررسی 
گسترش همکاری های راهبردی و ائتلاف میان مسکو 

و باکو پرداخته شده است.
 این ســفر در حالی انجام شــد که برای اولین بار بعد از 
جنگ جهانی دوم بخشی از خاک روسیه توسط نیروهای 
اوکراینی اشغال شده و همچنین برای اولین بار در تاریخ 
بخشــی از خاک یک کشور دارنده بمب اتمی به اشغال 
نیروهای خارجی در آمده است. با توجه به این موضوع 
مهم می توان گفت یکی از اهداف نمادین سفر پوتین به 
باکو این اســت تا نشــان دهد که  اشغال بخشی از خاک 
روســیه توسط اوکراین آنچنان موضوع لاینحلی برای 
مســکو نیســت که پوتین بخواهد بخاطر آن سفرهای 
سیاسی خود را لغو کند. او در این سفر به دنبال تقویت 
روابط با متحدان موجود و جذب متحدان جدید است. 
به همین دلیل ســند همکاری های موسوم به »تعامل 
متفقین« را با علیف امضا کرد. این سفر رسمی همچنین 
فرصتی برای رهبر روســیه است تا به جهان نشان دهد 
که تنها نیست و مسکو همچنان از پشتیبانی های قابل 
توجهی برخوردار است.اما یکی از مهم ترین مسائلی که 
این را ســفر مورد توجه قرار داده پیامدهای ژئوپلیتیک 

ســفر پوتین به باکو برای قفقاز جنوبی به خصوص در 
موضوع کریدور زنگزور اســت. پوتین در این ســفر و در 
جریان گفتگو با علیف اظهار داشــت: روسیه خوشحال 
خواهد شد اگر امضای یک معاهده صلح بین دشمنان 
دیرینه و همسایه یعنی ارمنستان و آذربایجان را تسهیل 
کند. او گفت که قصد دارد با نیکول پاشینیان، نخست 
وزیر ارمنستان نیز دیدار کند و نتیجه مذاکرات خود با 

علیف را با او در میان بگذارد.
در جریان ســفر پوتین به باکو موضع مقامات روســیه 
بــه خصوص لاوروف وزیر خارجه روســیه در خصوص 
دالان زنگزور انتقادآمیز و تا حدودی مداخله جویانه بود 
و علیرغــم اینکه پوتین گفته بــود نتایج مذاکرات را با 
پاشــینیان در میان میگــذارد اما گویی در پی تصمیم 
گیری در مورد ارمنستان بدون حضور این کشور هستند، 
تصمیمی که اگر گرفته شــود علیه منافع حیاتی ایران 
در منطقه خواهد بود. لاوروف در این سفر گفت:»ما در 
حال تلاش برای انعقاد زودهنگام یک معاهده صلح و رفع 
انسداد ارتباطات از طریق زنگزور هستیم. متاسفانه، تا 
جایی که به ارتباطات از طریق منطقه سیونیک ارمنستان 
مربوط می شــود، رهبری ارمنستان آن را نقض می کند 
و درک معنای چنین کارهایی برای من دشــوار است«. 
این سخنان لاوروف در حالی است روسیه به تعهداتش 
درمورد کریدور لاچین و و حفاظت از ارامنه آرتســاخ 

براســاس قرارداد صبح ۲0۲0 هیچ توجهی نشان نداده 
است. این موضوعات در شرایطی مطرح می شود که در 
ماه اوت، باکو و ایروان ماده  مربوط به مسیر ارتباطی میان 
جمهــوری آذربایجــان و نخجوان، که باکو آن را »دالان 
زنگــزور« می نامد، از پیش نویس توافق نامه صلح حذف 
کردند تا در مراحل بعدی گفتگوها آن را بررسی کنند.

با توجه به اینکه مسکو تمایل خود را با احداث کریدور 
زنگزور نشان داده است، باید بپذیریم که این موضوع در 
صورتی که ایران تحرکات دیپلماتیک خود را برای حفظ 
منافع خود آغاز نکند به ضرر ایران خواهد بود؛ زیرا احداث 
کریدور زنگزور ضربه بسیار بزرگی به مزیت ژئوپلیتیک 
ایران ضربه وارد خواهد کرد. تلاش هایی که ایران در سال 
گذشته برای احیای گفتگوی ۳+۳ آغاز کرده بود، باید بار 
دیگر با سرعت و جدید بیشتری در دستور کار قرار گیرد. 
ایران در خصوص کریدور زنگزور مواضع کاملا منطقی 
و اصولی دارد. مهدی سبحانی سفیر ایران در ارمنستان 
اخیرا اعلام کرد که ایران تنها طرفدار نسخه ای است که در 
آن رفع انسداد جاده ها منحصراً تحت حاکمیت و کنترل 
ارمنستان باشد.هم اکنون باکو و مسکو خواهان نظارت 
روســیه بر این دلان زنگزور هستند، اما ارمنستان با آن 
مخالف اســت و معتقد است که حاکمیت این دالان در 
خاک ارمنستان باید بر عهده این کشور باشد، موضوعی 
کــه ایــران هم بر آن تاکیــد دارد. از طرفی بی توجهی 

روسیه به تعهدات خود در قبال ارمنستان این موضوع 
را مسلم کرده است که چه بسا در آینده روسیه باز هم با 
بی توجهی به تمامیت ارضی ارمنستان نظارت دالان را 
بــه باکــو و انکارا واگذار کند. می توان گفت در این روزها 
سیاست روسیه در قففاز اینگونه است که پوتین پاشینیان 
را به سبب غربگرایی تنبیه می کند؛ اما برای کند کردن 
گرایش باکو به غرب با چراغ سبز نشان دادن به احداث 

دالان زنگزور به علیف باج می دهد. 
واقعیت این اســت سفر پوتین به باکو تنش های جاری 
پیرامون کریدور زنگزور و مسائل مربوط به اجرای کامل 
توافقات ســه جانبه بین باکو-ایروان-مســکو را بسیار 
برجسته کرده است که مستقیم با منافع حیاتی و مزیت 
ژئوپلتیک ایران هم در ارتباط اســت. موضوع کریدور 
زنگزور که منجر به مســدود شدن مرزهای بین المللی 
کشور می شود به حدی برای ایران اهمیت دارد که رهبر 
انقلاب در دیدار های جداگانه با پوتین و اردوغان در ۲۸ 
تیرماه 1401 به صراحت بیان داشــتند که جمهوری 
اســلامی، سیاست ها و برنامه هایی را که منجر به بسته 
شدن مرز ایران و ارمنستان شود، هرگز تحمل نخواهد 
کرد، چرا که این مرز یک راه ارتباطی چند هزار ساله است. 
موضوعی که رهبری در دیدار با پاشینیان که در خرداد 
140۳ برای شرکت در مراسم تشییع مرحوم رئیسی به 
تهران ســفر کرده بود مورد تاکید قرار داد. همانطور که 
اشــاره شــد ایران باید با طرف روسی در این زمینه وارد 
گفتگو شــود؛ زیرا در صورتی که روســیه بخواهد بدون 
توجــه به چهارچوب گروه ۳+۳ احداث دالان زنگزور را 
پیش ببرد قطعا با مخالفت شدید ایران روبرو خواهد شد؛ 
هرچند این چهارچوب که شامل سه کشور منطقه یعنی 
ارمنســتان، آذربایجان و گرجستان در کنار سه قدرت 
بزرگ منطقه یعنی ایران، روسیه و ترکیه است بسیار با 
اهمیت و غیرقابل چشم پوشی است و بعید است روسیه 
با نادیده گرفتن آن به دنبال تحمیل خواســته های در 
منطقه بدون جلب رضایت ایران و ارمنستان باشد، زیرا 
هرگونــه تصمیمی در منطقه بدون توجه به هرکدام از 
کشورهای این منطقه ثبات پایدار منطقه ای را به ذنبال 
نخواهد داشت. مخصوصا اینکه ایران به صراحت تغییر 
مرزهای بین المللی و مخدوش شدن منافع حیاتی را خط 
قرمز خود اعلام کرده و بارها به شکل عملی حساسیت 

خود به خطوط قرمز ترسیم شده را نشان داده است.

روسیه ناگهان سیاست خود درمورد دالان زنگزور را تغییر داد؛

ایران در پیچ تاریخی زنگزور

کارت ملی, گواهینامه پایه دو ،
فرهاد خسرونژاد با کد ملی ۴۸۹۷۷۴۰۲۲۳ شماره شناسنامه ۳۵۰ فرزند رضا 

در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
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۱۲ایران ۸۳۳ط۹۳ شماره شاسی شماره موتوربه نام در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۹ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
شــاهین خاکســار اســکویی با کد ملــی ۱۷۰۰۱۲۱۰۷۳ فرزند اســماعیل 
خودرو ســمند رنگ نقره ای مدل ۱۳۸۴ شــماره پلاک ۵۷ب۱۸۹-۳۵ شماره 
شاســی۱۴۵۳۹۲۳۸ شــماره موتور۱۲۴۸۴۲۱۱۸۱۳به نام شاهین خاکسار 
اسکویی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۱۶ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
محمد غلامی اکبری با کد ملی ۱۷۲۰۰۸۹۲۵۶ فرزند علی خودرو بنز رنگ قرمز 
مدل ۱۳۵۶ شماره پلاک ۴۸۱ع۸۲ ایران۷۸ شماره شاسی شماره موتوربه نام 

در تاریخ ۱۳۹۷/۰۳/۱۴ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

سند مالکیت, برگ سبز خودرو, سند فروش, معاینه فنی خودرو ،
احسان ریگی نژاد خالص با کد ملی ۳۶۱۱۲۳۶۴۵۴ فرزند نصرالله خودرو پراید 
رنگ نقره ای متالیک مدل ۱۳۸۴ شماره پلاک ۳۰ایران۷۷۳ل۹۴ شماره شاسی

S۱۴۸۲۲۸۴۱۳۵۳۷۰ شماره موتور۰۱۳۴۸۵۴۵به نام حسن محمد بجوانی در 
تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط اســت. سلام در 
پوشــه دکمه ای قرمزی مدارک خودرو سند مالکیت برگ سبز وکالت نامه نامه 

و…گمشده مال پراید ۱۴۱اگرکسی اطلاعی دارد خبربده
__________________________________________________

کارت ملی ، 
محمد کمال همت زاده با کد ملی ۱۲۸۷۲۵۸۵۱۴ شــماره شناســنامه ۳۱۹۰ 
فرزند رضــا در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۱۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

است.
__________________________________________________

كارت هوشمند ســوخت, سند کمپانی, برگ ســبز خودرو, سند فروش, کارت 
خودرو, کارت هوشمند خودرو, کارت بیمه خودرو ،

سیده اعظم طباطبائی با کد ملی ۰۳۸۴۵۸۹۹۲۸ فرزند علی اصغر خودرو پیکان 
وانت رنگ ســفید مدل ۱۳۹۰ شــماره پلاک ۱۰ایران۶۱۶ج۵۸ شماره شاسی 
شــماره موتوربه نام ســیده اعظم طباطبائی در تاریــخ ۱۴۰۳/۰۵/۰۳ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
عطیه کیارستمی با کد ملی ۰۰۲۰۱۳۴۳۰۴ شماره شناسنامه ۰۰۲۰۱۳۴۳۰۴ 
فرزند علیرضا خودرو ۲۰۶ هاچ بک رنگ مشــکی متالیک مدل ۱۴۰۰ شــماره 
پلاک ۵۱ل۳۲۴ ایران ۴۰ شماره شاسیNAAP۰۳EE۶MJ۴۷۹۲۱۵ شماره 
موتور۱۶۵A۰۱۹۵۷۰۱به نام عطیه کیارستمی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۳۰ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

شناسنامه ،
معصومه کلبعلی با کد ملی ۰۰۵۶۲۸۸۶۳۸ شــماره شناســنامه ۱۸۰۸ فرزند 
محمدجواد در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________
كارت هوشمند سوخت, سند کمپانی, برگ سبز خودرو, کارت هوشمند خودرو ،

مهران احســانی پهرآباد با کد ملی ۲۸۷۱۸۹۹۲۷۴ شــماره شناســنامه ۱۳۹ 
فرزند احمد خودرو پژو۴۰۵ جی.ال.ایکس رنگ یشــمی ســیر- روغنی مدل 
۱۳۸۱ شــماره پلاک ۸۱س۲۱۵ ایران۱۷ شــماره شاسی۸۱۳۱۱۱۹۶ شماره 
موتور۲۲۵۲۸۱۱۰۲۷۳به نام مهران احسانی پهر آباد در تاریخ ۱۴۰۲/۱۱/۰۱ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

شناسنامه ،
محمد ایمن نژاد با کد ملی ۴۸۹۹۰۵۶۲۳۰ شماره شناسنامه ۱۵۹ فرزند ایمان 

بخش در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۳ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

کارت ملی هوشمند, برگ سبز خودرو, کارت خودرو ،
زهرا هارونی با کد ملی ۱۲۷۰۵۵۴۰۱۸ فرزند بهرام آقا خودرو پراید رنگ مشکی 
مدل ۱۳۸۹ شــماره پلاک ۶۷ ۲۹۱ ج ۵۶ شماره شاسی۵۴۳۰۰۹۰۰۵۹۵۷۹ 
شــماره موتور۴۱۷۵۷۳۳به نام زهرا هارونی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۴/۰۱ مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

گذرنامه ،
علی اردلانی با کد ملی ۰۰۲۲۸۰۹۶۲۷ شــماره شناســنامه ۰۰۲۲۸۰۹۶۲۷ 
فرزند محمد در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۳۰ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

است.
__________________________________________________

کارت ملی, کارت ملی هوشمند, رسید کارت ملی ،
مهدیه آبیاری با کد ملی ۰۰۲۰۶۷۳۹۷۳ شــماره شناسنامه ۰۰۲۰۶۷۳۹۷۴ 
فرزنــد محمودرضا در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۳۱ مفقــود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند, شناسنامه, گذرنامه ،
ندا لشکری با کد ملی ۳۳۹۱۶۸۴۷۷۱ شماره شناسنامه ۹۶۴ فرزند محمود در 

تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۱۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

شناســنامه, کارت شناســایی نظامی, چک, گذرنامه, کارت پایان خدمت, کارت 
معافیت سربازی ،

محمد علی احمدی راد با کد ملی ۲۹۹۲۸۴۰۰۶۸ شماره شناسنامه ۳۷۸ فرزند 
غلامرضا در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۱۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند ،
داریوش مرادی با کد ملی ۳۲۵۸۲۱۵۶۵۰ شماره شناسنامه ۲ فرزند ابراهیم 

در تاریخ ۱۴۰۳/۰۲/۱۷ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو, کارت خودرو ،
مرتضی دانشفر با کد ملی ۶۲۴۹۷۰۳۵۳۵ فرزند علیجان خودرو پژو ۲۰۶ رنگ 
خاکستری متالیک مدل ۱۳۹۸ شماره پلاک ۲۰ ایران۵۷۷ ط ۲۴ شماره شاسی
NAAP۱۳FEXKJ۳۴۳۹۸۵ شماره موتور۱۶۷B۰۰۶۰۱۴۰به نام مرتضی 

دانشفر در تاریخ ۱۴۰۳/۰۲/۰۹ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

برگ سبز خودرو ،
محمــد رضا محمــدی بــا کــد ملــی ۰۵۶۹۵۴۲۲۳۵ فرزند محمــد خودرو 
پــژو۴۰۵GLX رنگ نقره ای مدل ۱۳۸۶ شــماره پــلاک ۶۸ایران۴۵۴ل۳۸ 
شماره شاسی۱۲۲۰۰۸۶۴ شــماره موتور۱۲۴۸۵۱۷۵۶۷۱به نام محمد رضا 

محمدی در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

کارت ملی ،
جواد انورحســینی با کد ملی ۰۹۳۹۴۰۵۳۴۲ شــماره شناسنامه ۵۱۲ فرزند 

محمود در تاریخ ۱۴۰۳/۰۵/۲۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

كارت هوشمند سوخت, سند کمپانی, برگ سبز خودرو ،
تقــی محمدی پور دهکا با کد ملــی ۲۷۳۸۸۰۶۸۰۵ فرزند جهانگیر خودرو پژو 
۴۰۵ جــی ال ایکس آی ۱/۸ رنگ نقره ای -متالیک مدل ۱۳۸۸ شــماره پلاک 
۱۹ق۹۳۷ ۹۵ایران شــماره شاســیNAAM۰۱CA۹AK۸۸۵۰۸۶ شماره 
موتور۱۲۴۸۸۲۹۸۵۵۱به نام تقی محمد ی پور دهکا در تاریخ ۱۳۹۷/۰۲/۲۵ 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.
__________________________________________________

سند کمپانی, برگ سبز خودرو ،
رضــا پرتوی بــا کد ملــی ۵۹۴۹۶۶۲۶۱۱ فرزنــد محمد رضا خــودرو مگان 
رنگ مشــکی مدل ۱۳۹۰ شــماره پلاک ۵۹ج۲۶۳ایران۵۵ شــماره شاســی
نام  موتورF۴R۱۷۷۱C۱۲۲۱۱۷به  شماره   NAPLMO۵۰E۹۱۰۱۳۳۳۳
رضا پرتــوی در تاریخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۱ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ســاقط 

است.
__________________________________________________

کارت ملی هوشمند ،
فرشــاد قول لرعطا بــا کد ملــی ۲۰۲۰۹۴۰۶۴۷ فرزند مرادقلیــچ در تاریخ 

۱۴۰۳/۰۵/۲۵ مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان آذربایجان غربی

اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت شهرستان میاندوآب
آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی ) 

موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه (
هیئت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب به شرح زیر تصرفات 
مفروزی و مالکانه اشخاص را تأیید و به جهت عدم دسترسی به مالکین مقرر شده است پس از نشر 
آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و علیهذا در اجرای ماده 3 قانون مذکور و آئین نامه 
اجرائی آن مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز جهت اطلاع مالکین مشاعی و سایر صاحبان حقوق 
آگهی می شود و چنانچه اشخاص اعتراضی داشته باشند حداکثر ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار 
اولین آگهی اعتراض کتبی خود را مستقیمٱ به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب تسلیم 
نموده و باید یک ماه پس از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب 
، دادخواست خود را به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در غیر این صورت سند 
مالکیت مورد تقاضای متصرف بر اساس مدلول رأی صادره در حدود و مقررات صادر خواهد شد و 

صدور سند مالکیت جدید مانع مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
۱ - رأی شماره ۱۴۰2۶۰3۱3۰۰۶۰۰۷832

مورخ ۱۴۰3٫۰5٫۰3 تقاضای آقای همایون مقدم فرزند فرهاد مبنی بر صدور سند مالکیت ششدانگ 
یک باب ساختمان قسمتی از پلاک 282۹ فرعی از یک - اصلی بخش ۱۴ مراغه حوزه ثبتی 
میاندوآب واقع در میاندو آب خریداری شده از سهمی آقای جمشید محمدوند به شماره پرونده 
2۴۷۴ - ۱۴۰2 هیات بمساحت ۹۷٫۰۴ متر مربع که برای آن پلاک 3۰8۷۷ فرعی تعیین گردیده 

است . م ٫ الف 2۶ ک
تاریخ انتشار نوبت اول شنبه ۱۴۰3/۰5/2۷

تاریخ انتشار نوبت دوم - یکشنبه ۱۴۰3/۰۶/۱۱
سعید سیفی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان میاندوآب

مفقودی )نوبت دوم (
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب حمیدرضا آذرپور قره بلاغ  فرزند 
ذبیح اله به شماره شناسنامه 5۶۰۶   صادره از قائمشهر در مقطع 
کاردانی مدیریت صنعتی صادره از واحد دانشگاهی رشت مفقود 
گردیده است و فاقد اعتبار می باشد از یابنده تقاضا می شود اصل 
مدرک را به دانشگاه آزاد اسلامی واحد رشت به نشانی پل طالشان 

دانشگاه آزاد اسلامی ارسال می نماید.

آگهی تحدید حدود
چون به استناد آرای صادره هیات موضوع قانون ساماندهی و حمایت از تولید و 
عرضه مسکن مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک کوچصفهان رای به صدور سند 
مالکیت نسبت به تصرفات اشخاص واقع در لولمان کوچصفهان بخش ده گیلان 
به شرح زیر صادر گردیده است. قریه ابراهیم سرا سنگ اصلی 3۹:  ۱-آقای محمد 
محمدی ثمرین فرزند  ششدانگ یکبابخانه ومحوطه به مساحت ۷۹۱/33 متر مربع 
به شماره پلاک۱2۴۹ مفروز از پلاک ۶3۰ تاریخ تحدید حدود روز چهارشنبه 
مورخ ۱۴۰3/۰۶/2۹ ساعت ۹:3۰ صبح چون تحدید حدود پلاکهای فوق به عمل 
نیامده لذا به استناد رای صادره و بند ب ماده ۷ آیین نامه موضوع قانون ساماندهی 
و حمایت از تولید و عرضه مسکن تحدید حدود پلاکهای مذکور در ساعت مقرر 
تاریخ فوق در محل وقوع ملک شروع و به عمل خواهد آمد لذا برابر ماده ۱۴ قانون 
ثبت به صاحبان املاک و مجاورین املاک فوق الذکر به وسیله این آگهی اخطار 
میشود که در روز و ساعت مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رسانند. چنانچه 
صاحبان املاک یا نماینده قانونی آن در موقع تجدید حدود حاضر نباشند. مطابق 
ماده ۱5 قانون ثبت ملک با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد 
گردید. چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به اصل ملک اعتراض دارند از تاریخ 
انتشار آگهی ظرف مدت یک ماه )3۰ روز( اعتراض خود را به این اداره تسلیم نماید 
ضمنا معترض باید از تاریخ تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره ظرف مدت یک ماه 
دادخواست به مراجع ذیصلاح قضایی تقدیم نموده و گواهی تقدیم دادخواست را به 
این اداره تسلیم نماید در غیر اینصورت متقاضی سند. یا نماینده قانونی وی می تواند 
به دادگاه مربوطه مراجعه و گواهی عدم دادخواست. را دریافت نماید اداره ثبت بدون 

توجه به به اعتراض عملیات ثبتی را برابر مقررات انجام خواهد داد.
تاریخ انتشار: روز شنبه مورخ ۱۴۰3/۰۶/۰3
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سرویس ورزشی:  کنفدراسیون فوتبال آسیا با 
ارسال نامه ای به فدراسیون ایران، ورزشگاه 

فولادشــهر اصفهان را برای میزبانی دیدار 
ایران و قرقیزستان تأئید کرد.

با ارســال نامه ای از سوی کنفدراسیون فوتبال 
آســیا، ورزشــگاه فولاد شــهر به عنوان میزبان 

نخســتین دیــدار تیم ملی ایــران در رقابتهای 
انتخابــی جام جهانــی برابر قرقیزســتان به تائید 

رسید.کنفدراســیون فوتبال آســیا اعلام کرد بر اساس 
بازدیدهــای انجــام گرفته، با تغییــر زمین بازی تیم ملی ایران از 
ورزشگاه نقش جهان به فولادشهر موافق است.دیدار تیم های ایران 
برابر قرقیزستان روز پانزدهم شهریور برگزار خواهد شد.تیم ملی 
فوتبال کشــورمان در مرحله نهایی مقدماتی جام جهانی با قطر، 

ازبکستان، امارات، قرقیزستان و کره شمالی هم گروه 
اســت.برنامه دیدارهای تیم ملی فوتبال ایران به 

این شرح است:
ایران - قرقیزستان: 1۵ شهریور 140۳

امارات - ایران: ۲0 شهریور 140۳
ازبکستان - ایران: 1۹ مهر 140۳

ایران - قطر: ۲4 مهر 140۳
کره شمالی - ایران: ۲4 آبان 140۳

قرقیزستان - ایران: ۲۹ آبان 140۳
ایران - امارات: ۳0 اسفند 140۳

ایران - ازبکستان: ۵ فروردین 1404
قطر - ایران: 1۵ خرداد 1404

ایران - کره شمالی: ۲0 خرداد 1404

تائید ورزشگاه فولادشهر برای دیدار ایران و قرقیزستان     خبر

کانسلو سوپر خرید جدید لیگ عربستان
سرویس ورزشی: مدافع منچستر سیتی با 
الهلال به توافق نهایی رسید تا خرید بزرگ 

جدید لیگ عربستان لقب گیرد.
 به نظر می رسد که آمدن ستاره های بزرگ به 
لیگ عربستان ادامه دارد.الهلال با نخستین 
خرید بزرگ خود در تابستان به توافق نهایی 

رسید.الهلالی ها که به دنبال کایل واکر بودند، در نهایت با ژائو کانسلو 
به توافق نهایی رسیدند.روزنامه اسپورت عربستان این خبر را تایید 
و از پیوســتن این ســتاره پرتغالی به الهلال خبر داد.قرار اســت که او 
جایگزین رنان لودی در الهلال شــود. الهلال روزهای درخشــانی را با 
هدایت ژسوس  تجربه می کند و اخیرا هم توانست قهرمانی در سوپر 

جام عربستان را مقتدرانه به دست آورد.

 مشخص شدن زمان مبارزه
 کامران قاسمپور در انتخابی قهرمانی جهان

سرویس ورزشی: زمان برگزاری رقابت انتخابی وزن ۹۲ کیلوگرم 
مسابقات جهانی اوزان غیر المپیکی میان کامران قاسمپور و امیرحسین 
فیروزپور مشــخص شــد. بر خلاف برخی اخبار منتشر شده مبنی بر 
اینکه رقابت انتخابی میان کامران قاســمپور و امیرحسین فیروزپور 
برای حضور در وزن ۹۲ کیلوگرم رقابت های قهرمانی جهان ۲0۲4، 
در دهه ســوم شــهریور برگزار می شود، این رقابت طبق برنامه ریزی 
فدراسیون کشتی قرار است در دهه دوم شهریور برگزار شود.همچنین 
مســابقه انتخابی کشــتی فرنگی برای حضور در این رقابت ها نیز به 
صورت همزمان با انتخابی کشــتی آزاد، در دهه دوم شــهریور برگزار 
خواهد شد.تاکنون حضور امیرمحمد یزدانی در ۷0 و محمد نخودی 
در وزن ۷۹ کیلوگــرم طبــق چرخه انتخابــی در رقابت های 4 وزن 
غیرالمپیکی قهرمانی جهان قطعی شــده اســت.رقابت های جهانی 
اوزان غیرالمپیکــی از ۷ تــا 10 آبــان به میزبانی تیرانا پاتخت آلبانی 

برگزار خواهد شد.

دعوت ستاره پرسپولیس به تیم ملی مراکش
سرویس ورزشی: سرمربی تیم ملی فوتبال مراکش نام ایوب العملود 

را در فهرست تیمش برای دو دیدار پیش رو قرار داده است.
 ایوب العملود یکی از خریدهای خارجی و خوب پرسپولیس در نقل و 
انتقالات تابستانی بوده است.روزنامه اسپورت ۳۶0 مراکش از دعوت 
شدن ایوب العملود به تیم ملی فوتبال این کشور خبر داد و نوشت: 
ولید الرکراکی سرمربی تیم ملی فوتبال مراکش نام ایوب العملود را 
در فهرســت تیم برای دو دیدار برابر گابون و لســوتو قرار داده است و 
به همین خاطر فدراسیون فوتبال برای باشگاه پرسپولیس نامه زده 

است تا این بازیکن را در اختیار تیم ملی قرار دهد.

    خبر

استرس به سرخپوشان در انتقال مهم؛

مُهر تایید رسانه های لهستانی به عدم انتقال 
قلی زاده به پرسپولیس

سرویس ورزشی: اکثر رسانه های لهستانی 
خبر دادند که علی قلی زاده وینگر ایرانی تیم 
فوتبال لخ پوزنان به کار خود در این تیم ادامه 

خواهد داد.
 علــی قلی زاده وینگر تیم ملی فوتبال ایران 
فصل گذشته و با انتقالی به ارزش یک میلیون 
و هشتصد هزار یورو راهی لخ پوزنان شد تا تبدیل به گران ترین بازیکن 
تاریخ لیگ این کشور شود. قلی زاده اکثر دیدارهای فصل گذشته را به 
دلیل مصدومیت از دست داد و همین موضوع باعث شد تا انتقادهای 

زیادی علیه او مطرح شود.
در همین حال او در هفته گذشــته و در فصل جدید لیگ لهســتان 
توانست زمینه ساز یکی از گل های تیمش باشد و به طور کامل در زمین 
حضور داشت و عملکرد خوبی را هم از خود به ثبت رساند تا هواداران 

لخ پوزنان خواهان ادامه همکاری این بازیکن با باشگاه خود باشند.
باشگاه پرسپولیس یکی از مشتریان اصلی علی قلی زاده است و بارها 
برای جذب این بازیکن با مدیران باشگاه لخ پوزنان وارد مذاکره شده 
است اما تا به امروز توافقی صورت نگرفته است؛ رسانه های لهستانی 
هم خبر دادند که این بازیکن تصمیم نهایی خود را گفته و امســال 
هم در لخ پوزنان ماندگار خواهد بود. به این ترتیب بعید اســت که 
انتقال قلی زاده به پرســپولیس شــکل گیرد و حضور این بازیکن در 
پنجره نقل و انتقالات تابستانی این فصل به جمع شاگردان »خوان 

کارلوس گاریدو« منتفی خواهد بود.

تالاخادزه به میراث یوسین بولت رسید!
ســرویس ورزرشی: لاشــا تالاخادزه وزنه بردار گرجستانی 
در المپیــک پاریــس به رکورد یوســین بولت دونده مشــهور 

جامائیکایی رسید.
 شــعار معروف بازی های المپیک ســریع ترین، بالاترین و قوی ترین 
اســت. قهرمان دوی 100 متر المپیک عنوان ســریع ترین، قهرمان 
پرش با نیزه عنوان بالاترین و قهرمان دسته فوق سنگین وزنه برداری 
عنوان قوی ترین را در المپیک به دست می آورند. در قرن ۲1 هفت 
دوره بازی های المپیک برگزار شده است. در این هفت دوره یوسین 
بولت دونده مشهور اهل جامائیکا رکورد سه مرتبه عنوان سریعترین 
مرد المپیک را در دست داشت که در المپیک پاریس لاشا تالاخادزه 
وزنه بردار مطرح گرجی نیز در سومین دوه متوالی عنوان قوی ترین 
مرد المپیک را کســب کرد و به رکورد بولت رسید.لاشــا تالاخادزه 
برای اولین بار است که در فوق سنگین وزنه برداری سه مرتبه عنوان 

قوی ترین مرد المپیک را از آن خود کرده است.

سرویس ورزشی: دارنده مدال نقره بازی های آسیایی هانگژو 
در اسکی فری استایل گفت: با تمرینات پی در پی و مداومی که 
دارم هدفم بر این اســت که برای اولین بار به مدال طلا جهانی 

فری استایل دست پیدا کنم.
ترانه احمدی  درباره حضورش در مســابقات جهانی 

ایتالیا، اظهار کرد: مســابقات جهانی اســکیت 
اوایل شــهریور در ایتالیا برگزار می شود که 

بــرای حضور هــر چه قدرتمندتر در این 
مسابقات تمرینات پی درپی و مداومی 
دارم و ســعی می کنم بهترین خود در 
اردوهــای آمادگی باشــم تا بهترین 
نتیجــه را در ایتالیا کســب کنم.وی 
درباره شرایط اردوهای آمادگی برای 
حضور در مســابقات جهانی ایتالیا، 
گفــت: اردوی خوبی بود و توانســتم 

رکوردهای خوبی را به ثبت برســانم. 
امیدوارم همان طور که در مسابقات دستجات 

آزاد اسکیت فری استایل در شاخه اسپید اسلالوم 
به مقام قهرمانی دست پیدا کردم و رکورد ایران را ارتقاء 

ببخشــیدم، در مســابقات جهانی ایتالیا نیز با بهبود رکورد 
خود به مدال طلا دست پیدا کنم.احمدی درباره حریفانش 

در مسابقات جهانی ایتالیا، افزود: چین تایپه حریف اصلی من 

اســت که چندبار با آن ها رقابت کردم و در بازی های آســیایی 
هانگژو موفق به کسب مدال نقره شدم. امیدوارم در جهانی 
ایتالیا با شکست همین حریف چین تایپه خود بتوانم 
رنــگ مدالــم را تغییــر و بهترین عملکرد خود را 
ارائه دهم.دارنده مدال نقره بازی های آسیایی 
هانگژو اظهار کرد: طی سال های اخیر که در 
مسابقات فری استایل شرکت کردم تنها 
موفق به کسب مدال برنز و نقره شدم و 
در کارنامه ورزشی خود جای مدال 
طلا خالی اســت. این بار عزم 
خود را جزم کردم تا تحت هر 
شرایطی در جهانی ایتالیا 
ویتریــن مدال هــای 

طــلا، تکمیل کنم.خود را با گرفتن 
گفت: تــا قبل از احمــدی در پایان 

چین بازی هــای آســیایی  هانگــژو 
و کسی اشراف اسکیت شناخته شده نبود 

بعد از هانگژو کامل به این رشته نداشت، اما 
ایــن رشــته جایگاه این رشته پررنگ تر و متقاضی 

بیشتر شد. امیدوارم در بازی های آسیایی داخل سالن نیز 
این رشــته بیشــتر دیده شود و روزی برسد که این رشته 

نیز المپیکی شود.

 تلاش نایب قهرمان بازیهای آسیایی 
برای کسب طلای جهانی اسکیت

رشد 2برابری پرداخت وام های حمایتی 
در شعب سپهر نسبت به نظام بانکی

حجم وام های حمایتی و قرض الحسنه بانک صادرات ایران در چهار ماه ابتدای 
ســال جاری نســبت به مدت مشــابه سال قبل، ۶0 درصد افزایش ثبت کرد که 

نشان ۲ برابر بودن نرخ رشد این وام ها نسبت به نظام بانکی است.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، مانده وام های قرض الحسنه حمایتی 
و تکلیفی پرداختی این بانک در 4 ماه ابتدای ســال جاری از ۹۸۸ هزار و 4۳4 
میلیارد ریال فراتر رفت که نسبت به ۶1۸ هزار و ۷۳۳ میلیارد ریال مدت مشابه 
ســال قبل، با افزایش ۶0 درصدی همراه بوده است.رشــد ۶0 درصدی وام های 
قرض الحسنه و حمایتی بانک صادرات ایران در حالی است که بر اساس آمارهای 
بانک مرکزی، تسهیلات خرد کمتر از ۳00 میلیون تومان کل نظام بانکی در 4 ماه 
ابتدای سال جاری با ۲۷ درصد رشد نسبت به مدت مشابه سال قبل، از ۳۳۳۷ 
هزار میلیارد ریال به 4۲41 هزار میلیارد ریال رسیده است.بانک صادرات ایران 
به منظور انجام مسئولیت های اجتماعی و کمک به اقشار آسیب پذیر در اقصی 
نقاط محروم کشور، پرداخت تسهیلات قرض الحسنه و حمایتی در بخش های 
مختلف وام ازدواج، فرزندآوری، مســکن شــهری و روستایی، مشاغل خانگی و 

سایر وام  های ضروروی را با جدیت در دستور کار دارد.

بیمه ملت به استان گلستان رسید
علی رضا یزدان دوســت در مراســم افتتاح شعبه جدید بیمه ملت در استان 
گلســتان گفت: طی دو ماه اخیر تمامی زیرســاخت های مربوط به قرارداد 
بیمه تکمیلی درمان بازنشستگان عزیز صندوق بازنشستگی کشوری توسط 
بیمه ملت فراهم شــده اســت و پرداخت خسارات درمانی آنان آغاز شده و 

به سرعت انجام می شود.
آیین افتتاح شعبه این شرکت در استان گلستان با حضور مدیرعامل، اعضای 
هیئت مدیره و جمعی از معاونان و مدیران شرکت، برخی از مقامات استانی 
و همچنین نمایندگان بیمه ملت برگزار شد.مدیرعامل بیمه ملت با اشاره 
به ســابقه طولانی این شــرکت و تلاش شــبکه فروش در استان، از افتتاح 
این شــعبه به عنوان یک دســتاورد بزرگ یاد کرد و به نقش کلیدی آن در 
ارائه خدمات مناسب تر به بیمه گذاران اشاره کرد.یزدان دوست با تاکید بر 
اهمیــت همــکاری نمایندگان و شــعبه در جذب پرتفوی هدفمند، اظهار 
کرد: بیمه ملت بیش از  ۲0 ســال در کشــور فعالیت جدی و رســمی دارد 
اما تا امروز موفق نشده بود که در استان گلستان شعبه ای به صورت فعال 
داشــته باشــد. در طول این مدت نمایندگان عزیز شرکت زحمات زیادی 
کشــیدند و جا دارد از این عزیزان تشــکر ویژه ای داشــته باشم، بی شک در 
این راه با همدلی و همکاری همدیگر پرچم بیمه ملت همیشه بالا خواهد 
بود و بهترین خدمات را به جامعه عرضه خواهیم کرد.وی با اشاره به قرارداد 
همکاری شــرکت با صندوق بازنشستگی کشوری در زمینه بیمه تکمیلی 
بازنشستگان این صندوق، گفت: سال 140۳ سالی خاص برای بیمه ملت 
محسوب می شود. با انعقاد قرارداد با صندوق بازنشستگی کشوری و پوشش 
بیمه ای حدود دو میلیون بازنشسته عزیز، حجم عملیات بیمه ای شرکت به 
شدت افزایش یافته است. با این حال، ما بر تعهد شرکت به ارائه خدمات با 
کیفیت به این قشر محترم تاکید داریم و از تلاش های همکاران برای ارائه 

خدمت به بازنشستگان تشکر می کنیم.

تیه پول و آ

    خبر

به مناسبت روز همدان؛

 نگاهی به کارنامه خدمات
 بانک صادرات ایران در »هگمتانه«

بانــک صادرات اســتان همدان به عنوان یکــی از بانک های بزرگ و 
تأثیرگذار در خدمت به مردم، سهم قابل توجهی در توسعه و اشتغال 
این استان داشته و از طرفی همواره به مسئولیت های اجتماعی خود 

در قبال مردم توجه کرده است.
بــه گزارش روابط عمومی بانک صادرات ایران، این بانک در اســتان 
همدان علاوه بر ارائه انواع خدمات مالی و بانکی کلان در تأمین مالی 
طرح ها و پروژه های بزرگ عمرانی این استان، در ۵ ماه ابتدای سال 
جاری با پرداخت بیش از ۵14 فقره وام قرض الحسنه ازدواج و تهیه 
جهیزیــه، بیش از 1۷1۲ میلیارد ریــال به زوج های جوان پرداخت 

کرده است.
شعب سپهری این استان همچنین در این مدت بیش از ۲۷0 میلیارد 
ریال وام قرض الحســنه فرزندآوری به بیش از ۳4۳ خانوار پرداخت 

کرده اند.
علاوه بر این، بانک صادرات ایران در این استان ۸۸۸ فقره وام ودیعه 
مسکن به ارزش 1۲0۵ میلیارد ریال و 4۹۲ فقره تسهیلات مسکن 
روستایی بالغ بر 101۶ میلیارد ریال به متقاضیان پرداخت کرده است. 
کمک به توسعه واحدهای کوچک و متوسط و کمک به سرپرستان 
خانوار با پرداخت ۹۲۲ فقره وام قرض الحسنه مشاغل خانگی به ارزش 
بیــش از 1014 میلیــارد ریال از دیگر حمایت های این بانک از مردم 

استان همدان بوده است.
بانک صادرات ایران طی سال 140۲ نیز رتبه دوم در بین بانک های 
اســتان را در پرداخت وام ازدواج به خود اختصاص داد و با پرداخت 
بیش از 1۳ هزار میلیارد ریال تســهیلات حمایتی، مســئولیت های 
اجتماعی خود در کمک به معیشت بیش از ۹۹00 هزار نفر از مردم 
اســتان را به نحو شایســته ای پیش برد و از اســتاندار این استان نیز 
تقدیرنامــه دریافت کرد.بانک صــادرات ایران همچنین با کمک به 
تأمین مالی ساخت واحدهای مسکونی به خانه دار شدن 14۶0 نفر، 
گام ارزشمندی در تحقق اهداف مسکن در دولت سیزدهم برداشته 
اســت. این بانک همچنین با پشــتیبانی از طرح شرکت فروسیلیس 
آلیاژی لوتوس، اشتغال مستقیم ۳00 نفر در یکی از شهرستان های 
این استان را مورد حمایت قرار داده است.طی سه سال اخیر از محل 
کمک های نقدی کارکنان بانک صادرات ایران اســتان، ۳4  زندانی 
جرائم غیرعمد نیز از زندان آزاد شــد ه اند.بانک صادرات ایران در این 
استان یکی از مهمترین حامیان برگزاری مسابقات انتخابی قهرمانی 
تیــم ملــی تکواندو نیز بوده و برگ زرین دیگری به افتخارات خود در 
حمایت از ورزش افزوده است.استان همدان با قرار گرفتن در شاهراه 
زیارت بزرگ اربعین، در این روزها میزبان مسافران کربلا است و در 
مســیر بازگشت نیز موکب شهدای بانک صادرات ایران در مجموعه 
ورزشــی این بانک در شــهر همدان خدمات اسکان و پذیرائی زائران 
اربعیــن را ارائــه می کند.روز اول شــهریورماه و زادروز حکیم ابوعلی 
ســینا به عنوان روز پزشــک و روز همدان در تقویم رســمی کشــور 

نام گذاری شده است.

    خبر

دکتر سید عباس حســینی مدیرعامل بانک مسکن در 
نشست فصلی مدیران عامل شرکت های زیرمجموعه 

گروه ســرمایه گذاری مسکن ضمن تاکید بر اهمیت 
اســتفاده از فناوری های روزآمد در ساخت و ساز در 
کنار اجرای معماری اصیل ایرانی گفت: گروه سرمایه 
گذاری مسکن لازم است مرکز نوآوری و پژوهش را به 

منظور بررسی آخرین فناوری ها در این حوزه و نحوه به 
کارگیری آن ها تأسیس کند.

به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن- هیبنا ؛ دکتر سید عباس حسینی 
مدیرعامل بانک مســکن با حضور در نشســت فصلی مدیران عامل شرکت های 
زیرمجموعه گروه ســرمایه گذاری مسکن گفت: رویکرد بانک مسکن، استفاده 
از به روزترین فناوری ها و توجه به الگوی معماری ایرانی-اسلامی در ساخت و 
ســازها اســت و این رویکرد در راستای تمدن سازی و شهرسازی مدرن با لحاظ 
معماری اصیل بومی و داخلی است. گروه سرمایه گذاری مسکن )ثمسکن( نیز به 
عنوان شرکت زیرمجموعه بانک مسکن می تواند با بکارگیری فناوری های نوین 
در ساخت و ساز، بازوی حمایتی بانک مسکن در مسیر حرکت به سمت تمدن 
سازی ایرانی- اسلامی در معماری باشد.دکتر حسینی با اشاره به تاکیدات مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( مبنی بر حل مشکل مردم در حوزه مسکن گفت: 
تأکیدات معظم له موجب شد تا بانک مسکن، پیشبرد طرح نهضت ملی مسکن 
را به عنوان یک وظیفه شرعی برای خود تعریف کند و قطعاً بکارگیری ابزارهای 
نوین ساخت و ساز می تواند بیش از گذشته به بانک در اجرای این تکلیف الهی 
کمک نماید.مدیرعامل بانک مسکن افزود: علاوه بر استفاده از فناوری های روز در 
ساخت و تکمیل پروژه های نهضت ملی مسکن، تأمین مالی و اتخاذ روش هایی 

برای تسهیلات به این بخش به خصوص در قالب افزایش سرمایه 
بانک می تواند در ایفای هرچه مطلوب تر این تکلیف موثر واقع 
شود. بر این اساس حمایت های نمایندگان محترم مجلس 
شورای اسلامی و به ویژه اعضای محترم کمیسیون عمران 
در جهت تصویب و ان شاءالله تخصیص کامل این افزایش 
سرمایه، قابل تقدیر است.وی با تاکید بر اهمیت استفاده از 
فناوری های روزآمد در ساخت و ساز در کنار اجرای معماری 
اصیل ایرانی گفت: شرکت گروه سرمایه گذاری مسکن به عنوان 
بزرگترین شرکت جامع ساخت و ساز باید در به کارگیری این فناوری ها 
پیشتاز باشد و از این رو لازم است که مرکز نوآوری و پژوهش را به منظور بررسی 
آخرین فناوری ها در این حوزه و نحوه بکارگیری آنها تأســیس کند.مدیرعامل 
بانک مسکن با اشاره به لزوم تسریع در ساخت و تکمیل پروژه های ساختمانی و 
تحویل به موقع آنها به متقاضیان افزود: شرکت جامع ثمسکن باید بر روند اجرای 
پروژه ها نظارت داشته باشد و موانع احتمالی را برطرف کند تا روند تکمیل پروژه 
ها تســریع شــده و مدت زمان ســاخت آن ها نیز کاهش یابد.وی با تاکید بر لزوم 
کامل اجرای قوانین و مقررات و دستورالعمل های مورد استفاده در حوزه انجام 
فعالیت های ثمسکن گفت: در تمامی تعهدات و قراردادهای شرکت باید منافع 
مردم عزیزمان در نظر گرفته شود و ثمسکن باید فراتر از تعهدات خود رفتار کند.

دکتر حسینی خاطرنشان ساخت: برای تسریع در عمل به تعهدات، ثمسکن می 
تواند با تهیه دستورالعمل سرمایه گذاری ها که در طی آن ، شاخص های مورد 
نظر در گزارشات بررسی توجیهی فنی و مالی و اقتصادی را نیز تعریف و تعیین 
شده است به صورت کارشناسی و دقیق به بررسی پیشنهادهای سرمایه گذاری 

پرداخته و در حداقل زمان به تصمیم گیری مناسب برسد.

مدیرعامل بانک مسکن تاکید کرد : 

تأسیس مرکز نوآوری در هلدینگ ثمسکن

شعب منتخب بانک ملی ایران به منظور ارائه خدمات بانکی 
به مودیان مالیاتی با در نظر گرفتن تدابیر ویژه ای برای ارائه 

خدمات، آماده دریافت وجوه مودیان مالیاتی هستند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، با توجه به آخرین 
مهلت تســلیم اظهارنامه مالیات بــر ارزش افزوده دوره بهار 
140۳ و پرداخت مالیات و عوارض مربوطه مودیان مالیاتی، 
شــعب منتخب بانک ملی ایران در روز چهارشــنبه ۳1 مرداد 
ماه تا ســاعت 1۸ با ارائه خدمت نســبت به دریافت وجوه از 
مودیان مالیاتی خواهند پرداخت.گفتنی است، مقرر شده است 
نمایندگی های ســازمان امور مالیاتی در اســتان ها با ادارات 
امور شعب استان های بانک ملی ایران نسبت به تعیین شعب 
منتخب برای دریافت قبوض مودیان مالیاتی هماهنگی های 

لازم را به عمل آورند.

آمادگی شعب منتخب بانک ملی ایران 
برای دریافت قبوض مالیاتی

بانک کشــاورزی با هدف بهبود کیفیت بافت روســتایي و ارتقاء ســطح 
ایمني، بهداشتي، رفاه و آسایش مسکن روستایي، از ابتدای سال 140۲ 
تا پایان مرداد ماه 140۳ بالغ بر ۳4 هزار میلیارد ریال تسهیلات بهسازی 

و نوسازی مسکن روستایی پرداخت کرده است.
به گزارش  روابط عمومی بانک کشــاورزی، شــعب این بانک طی ســال 
گذشته و ۵ ماهه ابتدای سال جاری، نزدیک به 14 هزار فقره تسهیلات 
بهســازی و نوســازی مسکن روستایی جمعا به مبلغی بیش از ۳4 هزار 

میلیارد ریال به واجدان شرایط پرداخت کرده اند.
 شایان ذکر است بانک کشاورزی با پرداخت تسهیلات بهسازی و نوسازی 
مسکن روستایی، نقش مهمی در کاهش نرخ مهاجرت از روستاها، حفظ 
تراکم جمعیت خانوار، بهبود سیمای بصری و چشم انداز روستا، مقاوم 
سازی و ایمن سازی مسکن روستایی و در نتیجه ارتقای سطح زندگی 

روستایی داشته است.

مشارکت ۳۴ هزار میلیارد ریالی بانک 
کشاورزی در بهسازی بافت روستاها
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۴5 عنوان برنامه گرامیداشت هفته دولت 
 بسیج ادارات و کارمندان

 در سیستان و بلوچستان برگزار می شود
زاهدان- غلام نبی براهویی، خبرنگار  عصررسانه :مدیر سازمان 
بسیج ادارات و کارمندان سپاه سلمان سیستان و بلوچستان با بیان 
اینکه بسیج ادارات در کنار دولت چهاردهم کمک می کند تا وظیفه 
و رســالت اصلی خدمت به مردم بهتر انجام شــود گفت: بدین منظور 
گرامیداشت هفته دولت و بسیج ادارات و کارمندان بیش از 4۵ عنوان 

برنامه اجرا می شود.
سرهنگ حسن نکوئی در نشست خبری با اصحاب رسانه بیان کرد: 
مجموعه ادارات در سیستان و بلوچستان نقش بسیار مطلوبی برای 
اجرای مسوولیت های خود در ایام محرم و استقبال از زوار پاکستانی 
اباعبدالله الحســین )ع( داشــته و با رصد و پیگیری های که در سطح 
اســتان داشــتیم بیش از ۳0 موکب توسط مجموعه ادارات برپا شده 

است.
وی ادامه داد: هشــت موکب در مرز میرجاوه قرار دارد همچنین در 
ایرانشــهر، بزمان و زائرســرای امام رضا )ع( زاهدان مواکبی برای ارائه 
خدمت به زوار پاکســتانی ایجاد شــده اســت که با ارائه مواد غذایی 

مختلف از زائران پذیرایی می کنند.
مدیر ســازمان بســیج ادارات و کارمندان ســپاه سلمان سیستان و 
بلوچســتان تصریح کرد: همواره نقش آفرینی مؤثر در کارآمدسازی 
دســتگاه ها و ایجاد تحول در کشــور و به صورت ویژه در اســتان در 
دســتور کار بوده که برای به ســرانجام رســاندن آن همواره در حال 

پیگیری هستیم.
وی با اشــاره به نقش بســیج ادارات افزود: کمک به توانمندســازی 
ادارات و کارمنــدان اقدامــات مختلفی در جهت تحقق منویات رهبر 
انقلاب اســلامی به صورت ویژه از جمله برگزاری دوره های مختلف 
در ادارات جهت توانند ســازی و ایجاد کارمند تراز انقلاب اســلامی 
همواره در دســتور کار بوده اســت تا کارمندان رسالت خود را بهتر از 

گذشته انجام دهند.
ســرهنگ نکوئی تشریح کرد: بســیج در خط مقدم عمل به فرامین 
رهبر معظم انقلاب اســلامی اســت از کارآمدسازی تا منویات گفته 
شــده اســت که در زمان مختلف مانند انتخابات انجام می شــود و در 
انتخابات اخیر 4۹۲ نشست جهاد تبیین جهت روشنگری قشر کارمند 

برگزار شده است.
وی ادامــه داد: در ســال گذشــته یک هــزار و ۲۸0 میز خدمت در 
مجموعه های اداری برپا شده که به دنبال نتیجه محوری این برنامه ها 
هســتیم و در ســال گذشته بیش از چهار روستا در بحث برق رسانی، 
آبرسانی و افتتاح مدرسه با استفاده از ظرفیت بسیج ادارات به سامان 

رسیده است.
مدیر ســازمان بســیج ادارات و کارمندان ســپاه سلمان سیستان و 
بلوچستان گفت: باروحیه جهادی می شود کوه ها و مشکلات را جابه جا 
کرد کار جهادی یعنی تلاش خستگی ناپذیر، بی مزد و بی منت با هدف 

رضای خدا کار کردن است.
وی افزود: برای اولین بار در سیستان و بلوچستان نیروهای تخصصی 
بســیج ادارات و کارمندان به نقاط مختلف و محروم اســتان اعزام 
می شــوند؛ همچنین برپایی نمایشگاه از جمله برنامه های این هفته 
است. سرهنگ نکوئی بیان کرد: ۸۵۸ یخچال به ارزش 100 میلیارد 
ریال گرامیداشت هفته بسیج ادارات در بین نیازمندان تحت پوشش 

کمیته امداد سیستان و بلوچستان توزیع خواهد شد

افزایش تعداد ارقام معرفی شده توسط موسسه 
تحقیقات اصلاح و تهیه نهال و بذر به 20 رقم 

کرج –مهیا حسن آبی،خبرنگارعصررسانه :در سال های اخیر، 
موسسه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال و بذر با افزایش قابل توجهی در 
تعداد ارقام معرفی شده، نقش مهمی در توسعه کشاورزی کشور ایفا 
کرده است. این موسسه که طی ۶۵ سال گذشته موفق به معرفی ۳۹۵ 
رقم جدید از محصولات زراعی شده، اکنون با افزایش تولید سالانه به 
۲0 رقــم، گام هــای بلندی در جهت بهبود کیفیت و تنوع محصولات 
کشاورزی برداشته است. این دستاوردها نشان دهنده تعهد و تلاش 
بی وقفه برای ارتقاء امنیت غذایی و بهره وری در کشاورزی ایران است.

دستاوردهای موسسه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال و بذر
دکتر محمد زمانیان، رئیس موسسه تحقیقات اصلاح و تهیه نهال 
و بذر کشور، در این رویداد اعلام کرد که موسسه تحت سرپرستی 
وی، طی ۶۵ ســال فعالیت خود موفق به معرفی ۳۹۵ رقم جدید 
از محصولات زراعی شــده اســت. این ارقام نقش بسزایی در امنیت 
غذایی کشور ایفا کرده و بهبودهای چشمگیری در عملکرد و کیفیت 
محصولات کشــاورزی داشته اند. وی با اشاره به افزایش تعداد ارقام 
معرفی شده در سال های اخیر اظهار داشت که پیش بینی می شود این 
روند تا سال 140۳ به معرفی بیش از ۲0 رقم جدید در سال برسد.

وی همچنیــن به تحقیقاتــی که هم اکنون روی ۳۵ محصول زراعی 
مختلف انجام می شــود اشــاره کرد و گفت: »در سال 140۲، ۲0 رقم 
جدید از محصولات زراعی معرفی کردیم که 1۶ رقم از آن ها به سبزی 

و صیفی جات و 4 رقم دیگر به غلات اختصاص داشت.«

همزمان با هفته دولت صورت می گیرد : 

 افتتاح 2 مرکز جامع سلامت
 و سه خانه  بهداشت درگلستان 

ســعید گل فیروزی رئیس دانشــگاه علوم پزشکی گلستان در جمع اصحاب 
رســانه ، در ســومین قرارگاه خبری شــهید همدانی به مناسبت هفته دولت 
ابراز کرد : با توجه به اینکه پیشگیری بهتر از درمان است اضافه کرد نسبت 
به درمان دهها مرکز جامع سلامت و خانه بهداشت ، در هفته دولت دو مرکز 

جامع سلامت سه خانه بهداشت افتتاح می شود.
وی ادامه داد : در ســه ســال گذشــته یک هزار و 100 میلیارد تومان برای 
حوزه سلامت هزینه و 100 میلیارد تومان آن توسط خیران هزینه و مرکز 
ســلامت خانه بهداشــت مراوه تپه راه اندازی شده است.گل فیروزی عنوان 
کرد : برای اولین بار در استان گلستان مرکز نازایی سطح دو را در گرگان و 
گنبد کاووس راه اندازی کردیم ، و مرکز نازایی در بیمارستان صیاد شیرازی 
با اعتبار 10 میلیارد تومان ســطح ســه را تجهیز کردیم.دکتر گل فیروزی 
افزود : نسب و راه اندازی ام آرای دولتی ، در سه سال گذشته در علی آباد 
کتول ، گنبد کاووس ، گرگان و در بحث حوزه نازایی تســهیلات و از این 

افراد حمایت می کنیم . 

    خبر

اراک -غلامی،خبرنگار عصررسانه : مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضلاب استان مرکزی گفت: ۱۱ 
پروژه  آب و فاضلاب اســتان مرکزی طی هفته 
دولت با اعتبــاری بالغ بر 55۴ میلیارد تومان 

مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.
حشمت اله عباسی در جمع خبرنگاران افزود: هزینه 
بخشی از میزان اعتبار دولت از محل اعتبارات استانی، 
بخشی از محل اعتبارات محرومیت زدایی و بخشی از 
محل اعتبارات روســتاهای فاقد دهیاری  تامین شده 

است.
به گفته وی از این تعداد پروژه ۶ طرح روستایی، سه 
طرح شهری و ۲ طرح نیز اجرای شبکه فاضلاب پیش 

بینی شده است.
عباســی همچنیــن افتتــاح مخزن آب روســتای 
کلاغ نشین، افتتاح شبکه آب شرب روستایی علی آباد 
خنداب، نصب و راه اندازی مخزن در روســتای موک 
خنداب، آبرســانی به مجتمع کمال آباد، آبرسانی به 
روستای انجیل آبند در شهرستان ساوه و آبرسانی و 
برق رسانی به روستای پیغمبر بخشی از پروژ های قابل 

افتتاح آبفا مرکزی در هفته دولت برشمرد.
وی از ابلاغ طرح آبرســانی ملی در بخش محرومیت 
زدایی با مشارکت قرارگاه امام حسن مجتبی )ع( به 
اســتان مرکزی خبر داد و اظهار داشت : سهم استان 
مرکــزی در مرحلــه اول ۶۷ روســتا با ۲ هزار و ۳۵0 

میلیارد ریال اعتبار در مرحله دوم 1۳۲ روستا با 1۳ 
هزار و ۵00 میلیارد ریال است که با اجرای آن، سطح 
برخورداری در روســتاها به بالاترین سطح می رسد و 
دیگر روســتایی در استان وجود نخواهد داشت که با 

تانکر آبرسانی شود.
بنا به اظهار مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب ایتان 
مرکزی در حال حاضر یک هزار و 111 روستا در استان 
وجود دارد که از این تعداد ۸۷۸ روستا تحت پوشش 

خدمات آبفا اســتان قــرار دارند و بقیه خودگردان و 
تحت پوشش آبفا استان قرار ندارند.

عباسی در بخش دیگری از سخنان خود با بیان اینکه 
این شرکت تلاش دارد با وجود کمبود آب، قطعی با 
برنامه نداشته باشد و آب برای مشترکان تامین شده 
و امورات روزمره مردم با مشکل مواجه نشود، تصریح 
کرد: میزان بارش در ســال گذشــته مطلوب بود اما 
وضعیت ذخیره آب در سدهای استان رضایت بخش 

نیست و در صورتی که امسال بارندگی  در حد نرمال 
نباشد شرایط تامین آب به سختی ممکن است؛ به طور 
مثال در حال حاضر سد الغدیر ساوه ۵ درصد آب قابل 
برداشت و سد کمال صالح 1۷ درصد آب قابل برداشت 
دارد که نشان دهنده وضعیت نامطلوب سدهای استان 
و منابع آبی اســت و می طلبد که شــهروندان با صرفه 

جویی ما را در این امر یاری دهند.
وی اضافه کرد: متوسط بارندگی در دنیا بین ۷۵0 تا 
۸00 لیتر در ســال اســت اما در ایران این رقم ۲۶0 تا 
۲۷0 میلی لیتر اســت. متاسفانه سرانه مصرف ایران 
از متوســط دنیا بالاتر اســت که هشــداری برای ما 
محسوب می شــود.مدیرعامل آبفا استان مرکزی با 
اظهار به اینکه ۵ درصد منابع آب اســتان در بخش 
صنعــت، 4 درصــد در بخش شــرب و ۹1 درصد در 
بخش کشــاورزی اســتفاده می شود که اگر مصرف 
آب در بخش کشــاورزی 10 درصد مدیریت شــود 
معادل ۲ درصد آب شرب تامین خواهد شد، یادآور 
شــد: متاســفانه تا کنون ۲14 انشعاب غیرمجاز در 
استان مرکزی شناسایی شده است که این انشعابات 
غیرمجاز منابع زیادی را هدر می دهند و بهداشــت 
عمومی را به خطر می اندازند. اکثر آب های غیرمجاز 
برای پر کردن اســتخرها و آبیاری درختان استفاده 
می شــود و انصاف نیست آب تصفیه شده به راحتی 

در این حوزه مصرف شود.

زاهــدان- غــلام نبی براهویــی، خبرنگار  
عصررسانه : رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
سیســتان و بلوچستان گفت: ۹۵ هزار میلیارد ریال 
اعتبارات استانی در حوزه عمرانی طی پنج ماه گذشته 
بین دستگاه های اجرایی این استان توزیع شده است .

مهرداد عرب اول در نشست خبری با اصحاب رسانه، 
با اشــاره به اعتبارات عمرانی سال 140۳ سیستان و 
بلوچســتان بیان کرد: علاوه بر اعتباراتی که از محل 
ردیف های متفرقه، ملی و صندوق توسعه ملی که به 

این اســتان ابلاغ شــده، حدود ۹۵ هزار میلیارد ریال 
اعتبارات استانی طی پنج ماه گذشته بین دستگاه های 
اجرایی توزیع شده است . وی ادامه داد: در همین راستا 
نســبت به اتمام ۳۷0 پروژه نیمه تمام در سیستان و 
بلوچستان متعهد شده ایم که بخشی از آن در هفته 
دولت به بهره برداری می رسد و بقیه نیز در دهه مبارک 
فجر امســال آماده افتتاح خواهد شد. رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی سیســتان و بلوچستان گفت 
در خصوص بســته توســعه و پیشرفت استان، اظهار 

کرد: این بسته در قالب ۶00 هزار میلیارد ریال اعتبار 
طی 4 سال پیش بینی شده که مشتمل بر 11 فصل 
و ۷۵ پروژه مهم نیمه تمام است که در توسعه و رشد 
اشتغال استان و کاهش نرخ بیکاری تاثیرگذار خواهد 
بود. وی با بیان اینکه مســیر تامین اعتبار این بســته 
در دولت جدید نیز دنبال شــده اســت، افزود: علاوه 
بر پیگیری از طریق نهاد ریاســت جمهوری و مجمع 
نمایندگان، در سازمان برنامه بودجه کشور نیز پیگیر 
تامین اعتبار آن در ســال اول اجرا هستیم. عرب اول 

با اشاره به موضوع سرشماری عمومی کشاورزی بیان 
کرد: این مهم از آبان ماه امسال آغاز می شود، در همین 
راستا مقدمات کار شامل آموزش در دست اقدام است. 
وی از سرشماری عمومی کشاورزی به عنوان یکی از 
مهمترین سرشماری های کشور یاد کرد و گفت: این 
مهم به صورت مســتقیم با مباحث امنیت غذایی و 
سفره مردم ارتباط دارد، این داده ها که منجر به برنامه 
ریزی درســت در حوزه کشاورزی می شود، خروجی 

این سرشماری خواهد بود

توزیع ۹۵ هزار میلیارد ریال اعتبار بین دستگاه های سیستان و بلوچستان

رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس:

ارس   آزاد  منطقه  سازمان  ماموریت  مهمترین 
جذب سرمایه گذاری و افزایش آن  است

 تبریز-امید محمد زاده،خبرنگارعصررســانه : 
رئیس هیات مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد ارس  
در نشست با خبرنگاران مهمترین ماموریت سازمان را 
جذب سرمایه گذاری و افزایش آن دانست و ابراز داشت: 
سازمان در راستای جذب سرمایه گذاری اقدام به تهیه 
بسته های سرمایه گذاری و معرفی آن در نمایشگاه ها و 
همایش ها کرد و ضمن آشــنایی بیشتر جامعه هدف با 
ظرفیت های ارس، در نتیجه ی این معرفی سال گذشته 
۶۶ هزار میلیارد تومان طرح  سرمایه گذاری متقاضیان 
در کمیسیون اقتصادی سازمان به تصویب رسید که به نسبت سال گذشته ۹ برابر افزایش را نشان می داد 
و عملیات اجرایی بســیاری از این طرح ها با تخصیص زمین آغاز شــده اســت.وی یکی از مشکلات اساسی 
منطقه آزاد ارس را نبود زمین جهت واگذاری به سرمایه گذاران در سال 1401 عنوان کرد و یادآور شد: با 
پیشنهاد سازمان بازرسی و تشکیل کارگروه ویژه، زمین هایی که سال ها قبل واگذار و در آنها سرمایه گذاری 
صورت نگرفته بود خلع ید و به ســازمان بازگشــت و علاوه بر آن ۷10 هکتار زمین در محدوده های جلفا و 
خداآفرین جهت واگذاری به سرمایه گذاران آماده سازی شد که زیرساخت های آن نیز با تخصیص بودجه و 
همزمان با واگذاری و بهره برداری از واحدها به مرور تکمیل خواهد شد. سایت چهل هکتاری، فاز ۳ صنعتی 
و... آماده بهره برداری اســت و ارســی دیگر در دل ارس متولد شــده اســت.رئیس هیات مدیره و مدیرعامل 
سازمان منطقه آزاد ارس با بیان اینکه در طول ۲ سال گذشته ۶۶۶ هزار تن محصول در ارس تولید شده 
است، خاطرنشان کرد: میزان تولیدات به نسبت سال های 1400 و 1۳۹۹ که ۵۲۷ هزار تن محصول تولید 
شده بود، 1۳۹ هزار تن افزایش یافته است و ۳1۹ میلیون دلار از تولیدات ارس نیز در طول ۲ سال گذشته 

به بیش از 1۵ کشور صادر شده است. 

رئیس کل دادگستری استان فارس:

خرامه  فولاد  پروژه  اجرای  در  تأخیر  علت 
می شود بررسی 

شیراز-خبرنگارعصررسانه : رئیس کل دادگستری 
استان فارس گفت: دادستان مرکز استان، معاون قضایی 
و رییس ستاد اقتصاد مقاومتی تأخیر 1۸ ماهه در تکمیل 
پروژه فولاد خرامه را بررسی و مستندات، ادله و توضیحات 

پیمانکار را اخذ و در اسرع وقت گزارش کنند.
حجت الاســلام ســید کاظم موســوی در خصوص از 
سرگیری عملیات اجرایی پروژه فولاد شهرستان خرامه 
ضرب العجل تعیین و با بیان اینکه از تعدیل نیرو در این 
پروژه جلوگیری می شــود، اظهار کرد: در حال حاضر 
۷0 نفر در فرایند تکمیل این پروژه مشغول به کار هستند که با نظارت مجموعه قضائی استان هیچ نیرویی 
توسط مدیران پروژه تعدیل نخواهند شد.وی افزود: تمایلی به قضائی کردن موضوع و استفاده از دستورات 
قضائی در راستای تکمیل پروژه نداریم، اما در راستای پیگیری حقوق بیت المال و به خصوص در راستای 
پیگیری درخواست های مردم شهرستان خرامه و همچنین اجرای تکالیف دستگاه قضائی در راستای تحقق 
شــعار ســال و حمایت از تولید و اشــتغال این پروژه را با جدیت و حساسیت دنبال خواهیم کرد.رئیس کل 
دادگستری استان فارس همچنین از دادستان مرکز استان و معاون قضائی رئیس کل و رئیس ستاد اقتصاد 
مقاومتی خواست تأخیر 1۸ ماهه در تکمیل این پروژه را بررسی و مستندات، ادله و توضیحات پیمانکار 
را اخذ و در اســرع وقت گزارش کند.موســوی همچنین به معاون قضائی و جانشــین رئیس ستاد پیگیری 
اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی استان فارس مأموریت داد تا به صورت روزانه بر روند تحولات پروژه 
و تصمیمات و توافقات هیئت مدیره و پیمانکار نظارت کنند.احداث کارخانه گندله سازی شهرستان خرامه 
با ظرفیت ۲ و نیم میلیون تن از سال 1۳۹۸ در دستور کار قرار گرفت که همچنان در حال احداث است و 

تاکنون ۶0 درصد از پروژه پیشرفت داشته است.

گرگان-زهراکارزگر،خبرنگارعصررســانه : مدیرعامل شرکت آب 
منطقه ای گلستان با بیان اینکه برای تامین آب آشامیدنی ساکنان غرب 
استان، منابع آب زیرزمینی و شیرین سازی آب دریا هدف  قرار دارد، آخرین 

جزئیات شیرین سازی آب دریای خزر را تشریح کرد.
ایرج حیدریان در قرارگاه خبری شــهید همدانی اظهار کرد: مدل ســازی 
شیرین ســازی آب دریای خزر 1۵ هزار مترمکعب اســت که مجوز زیست 
محیطی و مدل مالی اخذ شده و به زودی مجوز خرید تضمینی شیرین سازی 
آب خزر توســط ســازمان برنامه و بودجه صادر خواهد شــد.به گفته وی؛ 
برای تامین آب شرب شرق استان گلستان روی منابع آب زیرزمینی، سد 
نرماب و ســد قره چای و برای تامین آب شــرب غرب گلســتان روی منابع 
آب زیرزمینی و شیرین سازی آب دریا هدف گذاری شده است.مدیرعامل 
شــرکت آب منطقه ای گلســتان، نیاز آب آشامیدنی گلستان در افق سال 
14۲۵ را حدود 1۸۲ میلیون متر مکعب اعلام کرد و افزود: با توجه به این 
مساله، برنامه ریزی ما برداشت ۷4 میلیون مترمکعب آب در بخش منابع 
آب زیرزمینی، ۷1 میلیون مترمکعب در بخش آب سطحی و ۳۶ میلیون 
مترمکعب از آب های نامتعارف دریا اســت.حیدریان   گفت: از این تعداد، 
10 پروژه به ارزش هزار و ۶۵0 میلیارد ریال افتتاح و ساخت ۲1 پروژه نیز 

با اعتبار هزار و ۵۳0 میلیارد ریال آغاز می شود.

مشهد-ایرج آدینه ،خبرنگارعصررسانه : مدیر بازار برق شرکت توزیع 
نیروی برق مشــهد گفت: ۶0 درصد از برق مورد نیاز مشــترکین زیرپوشش 
این شرکت شامل شهرستانهای مشهد و طرقبه شاندیز )یک میلیون و ۸۵0 
هزار مشــترک( از ابتدای اردیبهشــت ماه تا ۲4 مردادماه از بورس خریداری 

شده است.
 محمدرضــا هدایتــی زاده در همایش "مدیریت انرژی" افزود: در صورتی که 
مشترکین صنعتی یا اداری برق خود را از بورس خریداری نکنند، 1.۲ برابر 
قیمت اصلی آن ناگزیر هستند برق را در بازار عمده فروشی خریداری کنند، 
از سوی دیگر باید به سمت خرید برق از طریق انرژی پیش رفت تا نیروگاه 
ها هم بتوانند هزینه هایشان را تامین و برای توسعه تولید برنامه ریزی کنند.

وی اظهار کرد: علت اصلی ناترازی برق که در بخش های صنعت و کشاورزی 
نمود یافته، ناترازی اقتصادی و مالی است که اگر شرایط ناتراز مالی اصلاح 

نشود، همه کشور دچار مشکل خواهد شد.
مدیر بازار برق شرکت توزیع نیروی برق مشهد یادآور شد: خراسان رضوی 
بهترین وضعیت را در تولید برق نسبت به سایر استانها داشته است،طوریکه 
در سال 1۳۹4 قبل از اینکه الزامی در تبدیل سیم مسی به کابل خودنگهدار 
در شبکه وجود داشته باشد، شبکه برق مشهد بدون آنکه مشترکین متوجه 

شوند، تبدیل به کابل خودنگهدار شد.

همدان-مریم قاسمی،خبرنگارعصررسانه : استاندار همدان گفت: 
همزمان با هفته دولت 10 طرح حوزه بهداشــت و درمان بهره برداری و 

عملیات اجرایی ۲ طرح بزرگ آغاز می شود.
 علیرضا قاسمی فرزاد  در ویژه برنامه روز پزشک و همدان که در آرامگاه 
بوعلی سینا برگزار شد اظهار کرد: زمین برای احداث بیمارستان یک هزار 
تختخوابی تامین و تحویل علوم پزشکی شد همچنین عملیات اجرایی 

بیمارستان 440 تختخوابی ملایر هفته دولت آغاز می شود.
وی یکی از رویکردهای مســئولان را توجه به گردشــگری سلامت عنوان 
و بیان کرد: همدان ظرفیت بالایی در حوزه پزشکی دارد و سرآمد بودن 
پزشکان این استان در سطح ملی و بین المللی مایه مسرت و مباهات است.

اســتاندار همدان با یادآوری اینکه گام نخســت دولت سیزدهم در حوزه 
بهداشــت و درمان مهار کرونا بود خاطرنشــان کرد: اتفاقات مبارکی پس 
از ســفر ششــم مرداد 1401 شهید جمهور به همدان و تصویب 14 هزار 

میلیارد ریال در این سفر، برای این استان رقم خورد.
قاسمی فرزاد اضافه کرد: به دنبال این سفر پر خیر و برکت بسیاری از طرح 
های نیمه تمام این اســتان به ویژه در حوزه بهداشــت و درمان تکمیل و 
بهره برداری شــد که برای نمونه می توان بیمارســتان تخصصی کودکان 

اکباتان را مثال زد.

آخرین جزئیات شیرین سازی آب دریای خزر 
در گلستان

 ۶۰ درصد از برق مورد نیاز مشهد
 از بورس خریداری شد

  ۱۲ طرح سلامت محور
 آماده افتتاح و کلنگ زنی است

      سرزمین من

همزمان با هفته دولت صورت می پذیرد:

افتتاح 11 پروژه آب و فاضلاب استان مرکزی با اعتباری بالغ بر 554 میلیارد تومان
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محمدی بخش، رئیس سازمان هواپیمایی کشوری با 
تاکید بر اینکه با حذف نرخ دستوری بلیت هواپیما، 
بهای بلیت کاهش نیافته است گفت: شورای عالی 

هواپیمایی حذف شدنی نیست.
با ورود دیوان عدالت اداری به موضوع بهای بلیت هواپیما 
در حقیقت نرخ دســتوری بلیت هواپیما از حدود دو ماه 
پیش حذف شد و این ایرلاین ها بودند که نرخ را تعیین و 

بر روی سایت خود بارگذاری کردند.
حال با گذشــت چند ماه از این اقدام مقصود اســعدی 
ســامانی دبیر انجمن شرکتهای هواپیمایی معتقد است 
که با آزادسازی نرخ بلیت هواپیما، قیمت های به روز شده 
در بازار را تا ۵0 درصد کاهش داده است و در حال حاضر، 
هر ایرلاینی بر اساس همان هر ساعت پرواز 40 دلار برای 
هر مسیری قیمت گذاری کرده  است و قیمت ها در سایت 
شــرکت های هواپیمایی بارگذاری شده و شاهد افزایش 

عرضه بلیت دربازار هستیم.
دبیــر انجمن شــرکتهای هواپیمایی گفــت: رای دیوان 
عدالت در خصوص آزادســازی نرخ گذاری بلیت هوایپما 
تاکیدی بر اجرای ماده 1۶1 قانون برنامه پنجم توســعه 
اســت که در برنامه ششــم توسعه نیز بر اجرای آن تاکید 
شده است. آزادسازی قیمت بلیت هواپیما از سال 1۳۹4 
تا 1۳۹۷ اجرایی شــد و اثرات مثبتی برای زندگی مردم 
داشــت وی افزود: آزادسازی قیمت بلیت هواپیما از سال 

1۳۹4 تا 1۳۹۷ اجرایی شد و اثرات مثبتی برای زندگی 
مردم داشت؛ به طوری که سال 1۳۹4 معادل 1۷ میلیون 
مسافر داخلی داشتیم که این عدد در سال 1۳۹۷ به ۲4 
میلیون نفر رسید؛ این یعنی آزادسازی نرخ باعث افزایش 
جابجایی مسافران شد. برای ایرلاین صرفه ندارد و ایرلاین 
مجبور است بلیت خود را به دلال واگذار کند تا با قیمت 
بالاتری بفروشد. اما محمد محمدی بخش رئیس سازمان 

هواپیمایی کشوری در گفتگو با خبرنگار خبرگزاری »بازار« 
در پاسخ به این پرسش که بیش از یک ماه است که تعیین 
و قیمت دستوری بلیت هواپیما منتفی شده است. ایران 
ایر و انجمن شــرکتهای هواپیمایی اعلام می کنند که با 
لغو دستوری تعیین قیمت بلیت هواپیما هم تعداد پروازها 
بیشتر شده و هم قیمت ها کاهش یافته است؟ گفت: بهای 
بلیت هواپیما کاهش نیافته است. اقتصاد هوانوردی موضوع 

مهم صنعت هوایی در کل دنیا اســت را نمی توان چشــم 
پوشی کرد. یعنی اگر اقتصاد معیوبی داشته باشید حتما 
آسیب خواهید دید.شورای عالی هواپیمایی بر اساس ماده 
۶ قانون هواپیمایی کشوری عالی ترین مرجع نرخ گذاری 
اســت و تمام مولفه ها و ملاحظات اقتصادی، سیاســی، 
فرهنگــی و امنیتــی را در نظر می گیردمحمدی بخش 
ادامه داد: نکته دوم این است که شورای عالی هواپیمایی 
بر اساس ماده ۶ قانون هواپیمایی کشوری عالی ترین مرجع 
نرخ گذاری است و تمام مولفه ها و ملاحظات اقتصادی، 
سیاســی، فرهنگی و امنیتی را در نظر می گیرد. چرا که 
اعضای آن جلســه اعضایی هســتند که از چند وزارتخانه 
تشکیل می شوند و برای تعیین قیمت بلیت هواپیما تصمیم 
می گیرند.نظر عالی ترین مرجع نرخگذاری بلیت هواپیما) 
شــورای عالی هواپیمایی( امروز به این است که سرکوب 
و رها شــدگی قیمت غلط استرئیس سازمان هواپیمایی 
کشوری یادآوری کرد: نظر عالی ترین مرجع نرخگذاری 
بلیت هواپیما) شورای عالی هواپیمایی( امروز به این است 
که سرکوب و رها شدگی قیمت غلط است. قانونگذار راهی 
به نام شورای عالی هواپیمایی گذاشته است. شورای عالی 
هواپیمایی قیمت گذاری می کند و انتظار ما این اســت 
چون حوزه ایمنی و امنیت اســت و حوزه بســیار مهمی 
که بتوانیم توســعه شــبکه پروازی بدهیم باید نرخ بلیت 

هواپیما واقعی شود.

چند نکته در باب وعده های وزرا

ادامه از صفحه نخست...   
هنــوز در خاطرم هســت کــه در جریان تصمیم دولت ســیزدهم برای 
برداشتن ناگهانی یارانه کالاهای اساسی تقریبا ۷0 در صد اقتصاددانان و 
فعالان تشــکل های کارگری هشــدار داده بودند که مردم تاب تحمل این 

شوک درمانی جدید را ندارند. 
حتی نامه هایی از دلســوزان اقتصادی و اجتماعی به دولت ارســال شــد و 
حتی به یاد دارم که گفته شــد ســازمان های اطلاعاتی و امنیتی به دولت 
درباره اجرای طرح تحول اقتصادی و حذف ارز 4۲00 تومانی انذار دادند 
کــه ممکن اســت این اقدام از ظــرف تحمل مردم فقر و کم درآمد جامعه 
بیشــتر باشــد و مشکلاتی را از این ناحیه ایجاد کند. اما دولت پاهای خود 
را در یک کفش گذاشته بود که باید کاری کند. این اصرار غیرکارشناسی 
حالا پشیمانی به بار آورده و از زبان وزیر اقتصاد دولت سیزدهم به صراحت 
بیان شده که باید در اصلاحات اقتصادی تاب آوری مردم و همراهی آنان 
مد نظر باشد. گرچه مسعود پزشکیان چندین نوبت در سخنان خود گفته 
که نباید طرح های دولت برای توســعه باعث له شــدن فقرا شــود اما باید 
این موضوع را مد نظر قرار داد که گاهی تحمیل شرایط از نداشتن برنامه 
و عملکرد خطرناکتر اســت. دولت ســیزدهم در حالی به ورطه حذف ارز 
4۲00 تومانی افتاد که دو موضوع مهم در جریان بود؛ یکی فســاد ناشــی 
از رانت موجود در تخصیص این ارز و دیگری فشــار منتقدان بر نداشــتن 
برنامــه. بــا اینکه هیچکــدام از عملکردهای دولت در این زمینه به نتیجه 
نرســید و در مواردی نتیجه عکس نیز به دنبال داشــت، اما اقدام شتابزده 
دولت برای اثبات خود به قیمت اعتراضات و نارضایتی های بسیار سنگین 
مردم تمام شد. دولت پزشکیان این تجربه را باید چراغ راه خود کند و از 
این تجربیات برای پرهیز از اقدام غیرکارشناسی و اندیشیدن راهکارهای 
عملی متناسب با وضعیت اقتصادی و اجتماعی کشور استفاده کند. غیر 

از این باشد، تاریخ تکرار خواهد شد.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:    سرمقاله

بهای بلیت هواپیما، کاهش ندارد

آمار نادرست و غیرموثق از آخرین تحولات جمعیتی ایران در حالی در رسانه های داخلی دست به دست 
می شود که مبنای علمی ندارد و به باور یک کارشناس حوزه جمعیت برای بررسی آخرین وضعیت جمعیتی 
فقط باید به آمار سازمان ثبت احوال استناد کرد. کاربران فضای مجازی این روزها با اخبار و آمار عجیبی 
از جمعیت ایران بدون ذکر منبع و مرجع مواجه می شوند؛ این آمارسازی ها و اعلام اعداد و ارقام در حالی 
است که بر اساس اطلاعات سازمان آمار کشور، برآورد جمعیت کشور تا روز ۳0 مردادماه برابر عدد ۸۵ 
میلیون و ۸۵۳ هزار و ۵۳ نفر را نشان می دهد.هرچند این نخستین بار نیست که این نوع آمارسازی ها در 
فضای مجازی رخ می دهد و گاهی نیز به سازمان ملل متحد و مراکزی مشابه آن استناد می شود اما آنچه 

مشخص است، دستگاه های خارجی منبع مناسب و درستی برای ارائه آمار نیستند.

فرمانده قرارگاه اربعین فراجا، از بازگشت ۵0 درصد زائران اربعین به کشور خبر داد. سردار محمد 
شــرفی، با بیان اینکه با همکاری خوب زائران، برگزاری منظم ترین و منســجم ترین پیاده روی 
اربعین تا این لحظه صورت گرفته اســت، گفت: از ۳ میلیون و ۳00 هزار زائری که به عتبات 
عالیات مشــرف شــدند، تا این لحظه یک میلیون و ۷00 هزار نفر به کشــور برگشتند.وی افزود: 
۸0 درصد زائران با خودروی شخصی به مهران رفته اند و 4000 هزار خودرو به صورت روزانه 
از پارکینگ ها مرزی خارج می شود و حدود 1000 ماشین وارد می شود. چیزی در حدود 40 
درصد ظرفیت توقفگاه های مرز مهران تخلیه شده.شــرفی ادامه داد: طبق توصیه های صورت 

گرفته حدود ۸0 درصد زائران با خودروی شخصی به مهران آمده اند.

80
درصد نفر میلیون 

بازگشت ۵۰ درصد زائران اربعین به کشورجمعیت ایران چند نفر است؟
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اجتماعی

      آخرین خبر

 یک مطالعه جدید مشخص کرد »هوش مصنوعی« می تواند به پیش بینی 
این مســاله کمک کند که کدام کودکان با احتمال بیشــتری با اوتیسم 

روبه رو هستند.
 این محققان می گویند هوش مصنوعی بدون نیاز به ارزیابی های تفصیلی 
یا آزمایش های بالینی، در داده های پزشــکی ســهل الوصول از کودکان 
در سن ۲ سال و پایین تر، به دنبال الگوهایی می گردد. برنامه موسوم به 
AutMedAI در آزمایش های انجام شده با استفاده از داده های مربوط به 
1۲ هزار کودک، موفق شد حدود ۸0 درصد از کودکان مبتلا به اوتیسم 
را شناسایی کند.محققان خاطرنشان کردند به طور خاص شاخص هایی 

مانند ســن اولین لبخند کودک، اولین جملات کوتاه ادا شــده و وجود 
مشکلات در غذا خوردن از جمله داده هایی است که به پیش بینی اوتیسم 
کمک کرده است.کریســتینا تامیمیز استادیار دانشکده سلامت زنان و 
کودکان در موسسه کارولینسکا در سوئد و از محققان ارشد این تحقیق 
گفت: با رســیدن به دقت تقریبا ۸0 درصدی برای کودکان زیر ۲ ســال، 
امیدواریم که این )برنامه هوش مصنوعی( یک ابزار ارزشمند برای بخش 
سلامت باشد.به گفته محققان، این برنامه هوش مصنوعی همچنین نتایج 
خوبی در شناسایی کودکانی که مشکلاتی در زمینه ارتباطات اجتماعی، 
توانایی شناختی و تاخیرهای رشدی خواهند داشت، نشان داده است. 
بــرای ایــن مطالعه، محققان چهــار برنامه مختلف هوش مصنوعی را با 
داده های مربوط به حدود ۳0 هزار فرد با یا بدون طیف اختلافات اوتیسم 
آموزش دادند تا بتواند برای شناسایی اوتیسم اقدام کند. در آزمایش های 
بعدی مشــخص شــد که برنامه AutMedAI  بهترین عملکرد را در میان 
چهار برنامه مورد بررســی داشــته است. شیام راجاگوپالان از محققان 
موسســه یاد شــده و استادیار موسسه بیوانفورماتیک در هندوستان نیز 
گفت: نتایج این مطالعه از این حیث قابل توجه است که نشان می دهد 
می توان با اطلاعات نسبتا محدود و در دسترس، افراد با احتمال ابتلا به 

اوتیسم را شناسایی کرد.

هوش مصنوعی به تشخیص زودهنگام اوتیسم کمک می کند
      آخرین خبر

 دبیر اجرایی همایش تازه های بالینی و مراقبت های اولیه در طب عمومی گفت: 
تقریبا بزرگترین شبکه درمان اعتیاد در خاورمیانه را داریم، به طوری که 1.1 
دهم میلیون مددجو در ۸ هزار کلینیک در سراسر کشور تحت درمان هستند.

 محمد دوزنده نرگسی در حاشیه همایش تازه های بالینی و مراقبت های 
اولیه در طب عمومی تاکید کرد: بنابراین هر تصمیمی که برای این افراد 
گرفته می شــود، باید به نظرات کارشناســی ذی نفعان نیز توجه شود. وی 
در ادامــه بــا تاکید بر ضرورت نظرخواهی از پزشــکان عمومی در اجرای 
برنامه آموزشی و حرفه ای طب عمومی، گفت: متاسفانه تصمیمات وزارت 
بهداشــت در دو ســه ســال اخیر در مسیر اشتباه بود که امیدوارم در دوره 

جدید وزارت بهداشت، شاهد اصلاح رویکرد اشتباه این وزارتخانه باشیم. 
نرگسی تصریح کرد: سازمان نظام پزشکی، کانون درمانگران اعتیاد، انجمن 
علمی روانپزشکی و انجمن پزشکان عمومی، نسبت به تصمیمات اشتباه 
وزارت بهداشت در مسیر درمان اعتیاد معترض بوده اند. وی خاطر نشان 
کرد : همایش تازه های بالینی با هدف ارتقای دانش و توانمندی پزشکان 
عمومی کشــور در دو بخش طب عمومی و درمان اعتیاد، برگزار می شــود. 
دبیر اجرایی همایش با اشاره به امتیاز بازآموزی برای پزشکان عمومی که 
در همایش ثبت نام و شرکت کرده اند، افزود: برای طب عمومی که دوره 
سه روزه در نظر گرفته شده است، 1۵ امتیاز بازآموزی و برای دوره ۲ روزه 
درمان اعتیاد، 10 امتیاز بازآموزی اختصاص یافته است.نرگسی به برپایی 
نمایشگاه دارو و تجهیزات پزشکی همزمان با برگزاری همایش تازه های بالینی 
و مراقبت های اولیه در طب عمومی اشاره کرد و گفت: بیش از ۵0 غرفه برای 
شــرکت های دارویی، تجهیزات پزشــکی و دانش بنیان، در نظر گرفته شده 
است.بر اساس این گزارش، همایش تازه های بالینی و مراقبت های اولیه در 
طب عمومی ویژه برنامه روز پزشک با حضور رییس جمهور و وزیر بهداشت 
بزرگداشت روز یکم شهریور زادروز بوعلی سینا ) روز پزشک ( ازساعت 1۷ 
تا ۲1 به عنوان برنامه روز پزشک در سالن اصلی همایش های رازی دانشگاه 

علوم پزشکی ایران برگزار شد.

ایران بزرگترین شبکه درمان اعتیاد در خاورمیانه را دارد

      اینفوگرافی

 فرمانده کل انتظامی کشــور درباره منابع مورد نیاز 
برای ســاخت خانه های سازمانی کارکنان پلیس 
گفــت: برای تکمیل طرح هــای هدف گذاری 
شــده نیازمند ۲00 هزار میلیارد تومان اعتبار 
هستیم.ســردار احمدرضا رادان   با اشــاره به 
اینکــه دغدغه مســکن از مهم ترین مســائل 
خانواده بزرگ فراجا است، افزود: طرح ساخت 

100 هزار واحد مســکونی سازمانی از مهم ترین 
هدف گذاری فرماندهی کل انتظامی کشور است که 

به جد در حال پیگیری هستیم.وی با بیان اینکه در این 
مســیر با کمبود شــدید منابع مواجه هستیم، گفت: امیدواریم و 

انتظــار داریــم که دولت چهاردهم با تامین منابع و کمک به فراجا در 
تحقق این هدف بزرگ در راســتای ارتقای معیشــت، خانواده پلیس 
را حمایــت کند.فرمانده کل انتظامی کشــور بــا اعلام اینکه حداقل 
۲00 هزار میلیارد تومان برای ســاخت این تعداد واحد مســکونی 
منابع مالی لازم اســت، اظهار داشــت: با وجود محدودیت های شدید 
مالی از حرکت نخواهیم ایســتاد و اعتقاد داریم که بخش بزرگی از 
مشکل معیشت خانواده انتظامی اجاره بهای مسکن است.سردار رادان 

دربــاره زمان بندی تحویل خانه های ســازمانی گفت: 
تلاش داریم که امســال نخستین خانه سازمانی را 
بــه همکارانم تحویل دهیم. هیات وزیران دولت 
ســیزدهم ۲۷ تیر140۳ بــا تصویب مصوبه ای، 
دســتورالعمل ساخت منازل مسکونی سازمانی 
بــرای کارکنان و عوامــل انتظامی را صادر کرد. 
در این مصوبه علاوه بر تاکید به ســاخت منازل 
مســکونی برای کارکنان انتظامی کشــور، تامین 
اعتبار آن نیز مشــخص و تعیین شــد.پیش از این نیز 
در مهرماه 140۲، فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی 
از ســاخت 100 هزار واحد مســکن برای کارکنان انتظامی خبر 
داد و اعلام کرد: این تعداد مســکن در مدت ســه سال ساخته خواهد 
شد.ســردار رادان افزود: بر اســاس پایش، مهمترین دغدغه مجموعه 
انتظامی موضوع مســکن اســت که برنامه های مناسبی برای رفع این 
دغدغه داریم و با مســئولان دولت از جمله وزیر راه و شهرســازی و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی جلسات مکرر داشتیم که همراهی 
خوبی انجام شد. طبق این جلسات و برنامه های انجام شده، قرار است 

100 هزار واحد مسکون در سه سال آینده ساخته شود.

سردار رادان اعلام کرد:

 ساخت خانه های سازمانی انتظامی 
نیازمند ۲۰۰ همت اعتبار


